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Leden
Prvním občánkem města Poličky roku 2022 

je Tadeáš Nespěšný, na svět přišel 2. led-
na 2022.

Po vynucené roční pauze způsobené koro-
navirovou krizí se 17. ledna 2022 uskutečnilo 
tradiční setkání vedení města s místními pod-
nikateli.

Únor
24. února schválilo zastupitelstvo historic-

ky nejvyšší rozpočet města Poličky. Celkové 
výdaje ve výši 441,8 mil. Kč, z toho výdaje na 
investice představují rekordních 155,5 mil. Kč.

100 let od založení odboru Klubu českoslo-
venských turistů v Poličce. Při této příležitosti 
se turisté v hojném počtu sešli na chatě na 
Luckém vrchu, která odboru v minulosti patřila.

Březen
Prvních devět kamenů zmizelých bylo po-

loženo v ulici Riegrova před domem, kde žily 
židovské rodiny před deportací do Terezína. 
Pamětní akt proběhl v rámci happeningu „Pa-
matuj“ pořádaným poličským gymnáziem dne 
8. března 2022.

Polička pomáhá lidem z Ukrajiny. Rozběhly 
se sbírky materiální i finanční pomoci, dovoz 
potřebného materiálu poličskými dobrovol-
níky přímo na Ukrajinu, koncert Polička pro 
Ukrajinu, koordinace ubytování pro uprchlíky 
ve městě, přijetí dětí do školských zařízení 
a mnoho dalších aktivit pro válkou postižené 
Ukrajince.

Nový tržní řád města Poličky zakazuje po-
domní a pochůzkový prodej na území našeho 
města.

Duben
Začala oprava vnějšího pláště barokní radni-

ce na Palackého náměstí. Oprava této národní 
kulturní památky je rozdělena do 3 let a celko-
vá výše nákladů je 16,5 mil. Kč. Součástí prací 
pro rok 2022 je i obnova radniční věže a hodin. 
Výše nákladů roku 2022 je 4,7 mil. Kč.

Květen
Poslední květnový den proběhlo oficiální 

otevření nového domu Dětského domova v Po-
ličce. Přestěhováním dětí do nového se domu 
se tak podařilo zcela opustit již nevyhovující 
prostředí původní budovy.

Červen
Oslavy 30. výročí založení Oblastní charity 

Polička.
Stavební ruch na ulici Nádražní, probíhá tu 

rozsáhlá rekonstrukce silnice, chodníků, kana-
lizace, vodovodu i osvětlení.

Červenec
Dokončeny práce na opravě komunikací 

v ulicích Smetanova a P. Jilemnického v hod-
notě 8,5 mil. Kč Rozsáhlé stavební práce tu 
probíhaly od konce května tohoto roku.

Srpen
Čilý stavební ruch probíhá na ZŠ Na Lukách 

v pavilonu 2. stupně. Rekonstrukce v hodnotě 
14,4 mil. Kč zahrnuje instalaci vzduchotech-
niky, nové žaluzie, opravy kuchyňky pro žáky, 
opravy WC a umýváren, rekonstrukce rozvodů 
vody i kanalizace.

Září
Slavnostně otevřeno nové hřiště pro děti. 

Víceúčelové hřiště – Park Zahrádky Polička 
a Centrum pro malé děti je v hodnotě 3 mil. Kč. 
Projekt je spolufinancován z grantu ČEZ Oran-
žové hřiště – 500 tis. Kč, 700 tis. Kč darovala 

společnost Ravensburger Karton, s. r. o. Sou-
částí areálu jsou i posilovací prvky pro seniory 
a relaxační park.

11. září se uskutečnil jubilejní 15. Běh naděje 
v Poličce.

Město Polička bylo oceněno pamětní medai-
lí Nadace Bohuslava Martinů v Praze za sou-
stavnou propagaci díla skladatele B. Martinů 
a za dlouhodobou tvořivou spolupráci s Na-
dací B. Martinů. Cenu převzal starosta města 
Jaroslav Martinů.

23.–24. září proběhly komunální volby. Vý-
sledky v Poličce – 1. místo ODS, 2. místo ANO 
a nezávislí, 3. Otvírání Poličky, 4. Pro Poličku, 
5. KDU-ČSL, 6. ČSSD a nezávislí, 7. KSČM 
a nezávislí.

Říjen
Slavnostní ustavující zasedání Zastupitel-

stva města Poličky proběhlo ve čtvrtek 20. říj-
na 2022. Starostou města byl zvolen Jaroslav 
Martinů, místostarostou Pavel Štefka.

Listopad
Dokončena oprava části silnice II/362 ve-

doucí z Poličky do Jedlové. Opravuje realizo-
val Pardubický kraj. Silnice byla uzavřena od 
září 2022.

Dokončena první etapa rozsáhlé obnovy 
radnice, opraveny architektonické prvky věže, 
nový barevný nátěr věže, obnoveny i věžní ho-
diny. Proběhla i sanace vlhkého obvodového 
zdiva v přízemí.

6. listopadu proběhla jedna z tradičních 
podzimních výsadek stromů zorganizovaná 
1. ZO ČSOP Polička, vysázeno bylo 80 nových 
stromů a keřů!

Prosinec
Téměř po dvou letech odborných prací bylo 

dokončeno restaurování omítek a barevných 
vrstev štukové výzdoby ve vestibulu 1. pa-
tra poličské radnice. Náklady jsou ve výši 
1,8 mil. Kč.

Město Polička zprovoznilo nové nasvícení 
hradeb v parku Na Valech a také historického 
nýtovaného mostu.

_ stručné zpravodajství
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Ustavující zasedání Zastupitelstva města Poličky
Slavnostní ustavující zasedání Zastupitel-

stva města Poličky proběhlo ve čtvrtek 20. říj-
na 2022 v malém sále Tylova domu.

Poličští voliči dali hlas těmto 21 zastupite-
lům: Martinů Jaroslav – ODS, Tomanová Marie 
JUDr. – ODS, Toman Jiří MUDr. – ODS, Štefka 
Pavel – ANO 2011 a nezávislí, Plšek Martin 
MUDr. – ODS, Kozáček Martin Ing. – ODS, 
Grubhoffer Miloš – ODS, Totušek Radim – ANO 
2011 a nezávislí, Skalník Jakub RNDr. – Pro 
Poličku, Kysilko Roman Ing. – ANO 2011 a ne-
závislí, Trávníček Jiří – Otvírání Poličky, Skal-
níková Eva RNDr. – Pro Poličku, Báča Oldřich – 
ODS, Jelínek Libor – ANO 2011 a nezávislí, 
Vlček Štěpán Ing. et Ing. – Otvírání Poličky, 
Češková Světlana Bc. – Otvírání Poličky, Baláš 
Josef Ing., Ph.D. – KDU-ČSL, Klepárník Mar-
tin Mgr., Ph.D. – Otvírání Poličky, Hrubá Eliška 
Bc. – ANO 2011 a nezávislí, Matouš Jan Mgr. – 
Pro Poličku, Šafář David Mgr. – KDU-ČSL.

Po složení slavnostního slibu následovala 
volba starosty. Tím se již páté volební období 
stal Jaroslav Martinů, místostarostou byl zvo-
len Pavel Štefka, který je ve své pozici druhé 
volební období. Do rady města zasednou – 
MUDr. Jiří Toman, MUDr. Martin Plšek, Ing. Jo-

sef Baláš, Ph.D., Radim Totušek a Ing. Roman 
Kysilko. Zvoleni byli i jednotliví předsedové 
výborů. Výbor finanční povede Ing. Josef Ba-
láš, Ph.D. (protikandidát Bc. Světlana Češková), 
kontrolní výbor Ing. et Ing Štěpán Vlček (jediný 
kandidát) a výbor pro výchovu a vzdělávání – 
Mgr. David Šafář (protikandidát Mgr. Martin 
Klepárník, Ph.D.).

Vedení města a radní představili své vize 
a priority. Mezi ně patří zejména problém 
energií, bytová výstavba, doprava a parkování, 
podpora podnikatelů a tím pracovních možností 
ve městě, podpora školství – rekonstrukce ve 
školách, školkách, dojde i k rekonstrukci domu, 
kde sídlí Středisko volného času Mozaika, pod-
pora spolků, kultury, radní kladou důraz také na 
zdravotnictví (dostupná síť praktických lékařů) 
a na sociální služby. „Chceme být i nadále vlíd-
ným a slušným městem pro všechny,“ komen-
tuje starosta Jaroslav Martinů.

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města

Zvolení členové zastupitelstva
a pořadí dle počtu získaných hlasů:
1. Martinů Jaroslav, ODS  1 707
2. Tomanová Marie JUDr., ODS  1 402

3. Toman Jiří MUDr., ODS  1 401
4. Štefka Pavel, ANO 2011 

a nezávislí  1 152
5. Plšek Martin MUDr., ODS  1 078
6. Kozáček Martin Ing., ODS  996
7. Grubhoffer Miloš, ODS  909
8. Totušek Radim, ANO 2011 

a nezávislí  902
9. Skalník Jakub RNDr., Pro Poličku  835
10. Kysilko Roman Ing., ANO 2011 

a nezávislí  794
11. Trávníček Jiří, Otvírání Poličky  789
12. Skalníková Eva RNDr., Pro Poličku  768
13. Báča Oldřich, ODS  766
14. Jelínek Libor, ANO 2011 a nezávislí  750
15. Vlček Štěpán Ing. et Ing., 

Otvírání Poličky  746
16. Češková Světlana Bc., 

Otvírání Poličky  735
17. Baláš Josef Ing., Ph.D., KDU-ČSL  687
18. Klepárník Martin Mgr., Ph.D., 

Otvírání Poličky  685
19. Hrubá Eliška Bc., ANO 2011 

a nezávislí  663
20. Matouš Jan Mgr., Pro Poličku  649
21. Šafář David Mgr., KDU-ČSL  647
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Tylův dům v roce 2022
Rok 2022 byl pro Tylův dům výjimečným 

jako pro mnoho kulturních institucí. Prožíval 
svůj návrat k tradičnímu chodu.

Rok jsme zahájili otevřením kurzu – Základ-
ní kurz tance a společenské výchovy, který byl 
tentokrát v netradičním termínu. Na podzim 
proběhl i druhý kurz, jenž byl v obvyklém ter-
mínu.

Festivaly, které organizujeme proběhly v ob-
vyklých měsících. Patří mezi ně Jazz festival, 
Martinů fest, 555* Polička a Zákrejsova Polička.

Na závěr roku jsme zařadili do filmových 
představení i 3D projekce. Např. pokračování 

velkofilmu Avatar: The way of water, představe-
ní bylo vyprodáno. Ostatní filmová představení 
měla dobrou účast diváků.

Také se navýšil zájem o divadelní abonentní 
cyklus, jak jarní, tak i podzimní.

Mimo běžný program proběhly v Tylově 
domě i plánované maturitní plesy, galavečery, 
naučné filmy pro základní a střední školy, po-
hádky pro mateřské školy, taneční odpoledne 
pro seniory, jednání Zastupitelstev města Po-
lička, školení, kurzy, výstavy, prodejní výstava 
Vánoční inspirace, představení ZUŠ Bohuslava 
Martinů, soutěže mladých umělců atd. Přibyl 

nově kurz Orientálního tance. Tradičně jsme 
rozsvítili vánoční strom na Palackého náměstí 
i s bohatým programem.

V první polovině roku jsme zaznamenali niž-
ší účast publika, po prázdninách už se počet 
lidí navštěvujících Tylův dům zásadně navýšil 
a konec roku byl již přívětivý diváckou účastí. 
Jsme rádi, že kultura a zábava je pro Vás milou 
součástí Vašeho života a stále nás navštěvujete.

Milí diváci a návštěvníci Tylova domu, dovol-
te mi tímto poděkovat za všechny zaměstnance 
Tylova domu za Vaši přízeň.

Petr Cuper ředitel

Divadelní klub 2022
Provozovatelem DK je Divadelní spolek Tyl.
Rok 2022 byl již osmnáctým, ve kterém si 

mohl každý příznivce kulturního vyžití vybrat 
z bohatého programu Divadelního klubu.

Po dvouleté nucené přestávce způsobené 
epidemií kovidu, jsme mohli opět nabídnout 
plnohodnotný program, a tak se v roce 2022 
konalo v DK bezmála 100 produkcí s průměr-
nou návštěvností 100 návštěvníků/akce. Kro-
mě klasických festivalů, jakými jsou Mime Fest 
a Skartovačka, bylo možné zhlédnou množství 
divadel, besed, přednášek, filmů a v neposled-
ní řadě koncertů různých žánrů.

Nedílnou součástí chodu DK je Divadelní 
škola, která pátým rokem úspěšně funguje pod 
vedením Veroniky Jílkové.

S provozem DK je spojena také správa hu-
dební zkušebny, která je k dispozici jak kape-
lám, tak jednotlivcům.

Divadelní klub by nemohl fungovat bez ne-
zištné pomoci mnoha jednotlivců a především 
podpory Zastupitelstva a radních města Polič-
ky. Těmto všem a mnohým dalším patří velký 
dík.

Za DK Lukáš Lulu Zrůst

Městská knihovna Polička
Knihovna v roce 2022 registrovala 1203 do-

spělých a 396 dětských čtenářů, kteří si vypůj-
čili více než 40 000 knížek a nově také několik 
desítek robotů. Na půdě zdomácnělo Centrum 
technického vzdělávání, které, volně přístup-
né třikrát týdně, tvoří třetí oddělení knihovny. 
Celkem knihovnu navštívilo téměř 30 tis. ná-
vštěvníků.

Velkým tématem pro nás byla krize na Ukra-
jině. V knihovně přibyl regál s ukrajinskými 
knihami, začali jsme pravidelně pořádat adap-
tační a jazykové kurzy, díky skvělé partě lidí, 
pod taktovkou Hanky Pražanové, jsme během 
prázdnin organizovali skupiny pro ukrajinské 

děti. Knihovny po celém světě jsou pro nově 
příchozí důležitým bodem pomoci při orientaci, 
adaptaci i integraci do nového prostředí, vě-
říme, že tuto funkci může zastávat i knihovna 
malého města uprostřed Evropy.

V rámci vzdělávání se na Půdě věnujeme ze-
jména kompetencím pro 21. století. Veřejnost 
i školy se mohou naučit porozumět robotům, 
pájet obvody nebo modelovat pro 3D tiskárny 
či CNC laser. Stále větší oblibu získávají pří-
rodovědné programy s mikroskopy i bez, po-
kračujeme v přednáškách z historie, pravidelně 
se u nás scházejí děti s poruchou autistického 
spektra. Jako každý rok na Půdě proběhl pří-

městský tábor Dobyvatelé vesmíru. Z kultur-
ních akcí patřil k nejvýznamnějším koncert 
Neřež, pravidelná Listování a promítání letního 
kina.

Tím hlavním ale v knihovně zůstávají knihy 
a jejich půjčování. Poslední část roku tak pro-
běhla ve znamení zahájení rekonstrukce do-
spělého oddělení, po dlouhých čtyřiceti letech. 
Věříme, že nové prostředí pomůže přesvědčit 
stále více obyvatel Poličky, že čas strávený 
s knihou je tím nejlepším (a nejlevnějším) způ-
sobem trávení volného času. I proto je knihov-
na od roku 2022 zdarma.

Jan Jukl, ředitel Městské knihovny Polička

_ poličská kultura
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Městské muzeum a galerie Polička
V roce 2022 muzejníci potěšili návštěvníky 

osmi výstavami různorodého zaměření, ne-
spočetněkrát vyběhli se zájemci na vrchol věže 
kostela sv. Jakuba do světničky rodiny Martinů, 
mnohokrát se procházeli po městě a seznamo-
vali turisty s historickými unikáty a památka-
mi, nejednou zdolali hradby, v expozicích a na 
výstavách překvapili návštěvníky rozmanitostí 
sbírek, ale nezapomínali ani na odbornou čin-
nost. 

Díky podpoře Ministerstva kultury, Pardu-
bického kraje a města Poličky se podařilo re-
staurovat několik historických rukopisů a ob-
razů, odborně zdokumentovat a digitalizovat 
vybrané předměty ze sbírek muzea.

Výstavu Zábaviště pro sviště, kterou jsme 
vytvořili ve spolupráci s ilustrátorkou Vendu-
lou Hegerovou, si nenechalo ujít 4 367 ná-

vštěvníků. Enormní účast spolu s pozitivními 
ohlasy nás velmi těšila, stejně jako vědomí, že 
Zábaviště po sezóně neskončilo v propadlišti 
dějin, ale začalo svoje putování po muzeích, 
knihovnách a vzdělávacích centrech. 

Velký zájem byl o výtvarné výstavy, ať už 
o výstavu ke 100. výročí narození grafika Ji-
řího Šindlera nebo o tradiční Umělecký salon. 
Úspěch měl také projekt Muzeum do škol 
a školek, kdy lektoři vyjíždí s autem plným his-
torických předmětů, replik a aktivit za žáky do 
jejich tříd. Během jarních i podzimních výjezdů 
zhlédlo programy o středověku, pravěku, skle 
a výrobě látky 1078 dětí. 

Výstava Rybník … místo, kde to žije! nám 
zase dokázala, že přírodovědné téma Poličku 
zajímá a můžeme se tak pustit do dalších ná-
mětů.

Chtěli bychom poděkovat všem, kteří do 
poličského muzea, na radnici, věž nebo hradby 
zavítali – celkem vás bylo 25 590! Těšíme se 
na vaši návštěvu i v roce 2023.

Galerie Kabinet Chaos v roce 2022
Uskutečnili jsme v rámci celoročního vý-

stavního a kulturního programu opět několik 
akcí a výstav, a to i díky kulturnímu grantu 
města Poličky, děkujeme.

Výstava Marka Rejenta z Proseče a Marty 
Hoškové z Vysokého Mýta překvapila zajíma-
vými figurativními motivy v pojetí Marka, který 
pochází z fajfkařské rodiny a využil některé 
řemeslné postupy, které se používaly právě 
při výrobě fajfek. Marty pečlivé meditativní 
kresby perkem zase připomínaly lidové výšiv-

ky, vznikla zajímavá vizuální komunikace mezi 
oběma autory, bývalými spolužáky ze VŠUP 
v Praze.

Následná výstava rodiny Císařovských byla 
vrcholem sezony, Tomáš Císařovský představil 
nové akvarely s válečnou tematikou, hybridní 
bytosti připomínající kentaury se samopa-
ly, smrtky. Jeho dcera Rozálie Prokopcová 
pracovala s otisky přírody, její muž Jaroslav 
Prokopec představil sochy inspirované dět-
stvím v konírně rodičů, kde nyní provozují Ga-
lerii Cifra. Erika Bornová, dcera Adolfa Borna 
a žena Tomáše, představila překrásné intuitivní 
barevné kresby na černém papíře, připomína-
jící podivné podmořské živočichy.

Výstava vytvořila inspirativní celek s mnoha 
přístupy a médii.

Letní setkání v duchu hledání nových cest 
bavilo děti i dospělé, mělo vysokou návštěv-
nost, stejně jako dvě předešlé výstavy. Děti 
během kreativní dílny vytvářely svůj „Nový du-
hový Svět”. Studentky gymnázia a odborných 
škol vytvořily monumentální látkovou asam-
bláž „malého ufonka”, který se ptá: „Mami už 
tam budem?”. 

Na závěr proběhly performance a krátké 
výstavy realizované dospělými účastnicemi 

letního setkání, Marií Štumpfovou, Eliškou Vo-
tavovou a Hanou Jelínkovou. Proběhlo několik 
přednášek a prezentací např.: umělkyně Anež-
ka Hošková představila svou tvorbu a poskytla 
účastníkům workshop, kurátor Tomáš Pospiz-
syl přednášel o „Životě na Marsu” v minulosti, 
Petr Šourek nám pustil jeho film o manipula-
cích s informacemi.

Podzimní termín patřil malířce Adrianě Sar-
nové, která pochází z Letovic a vystudovala 
AVU u prof. Jiřího Petrboka. Poměrně čerstvá 
absolventka představila svůj „Mobilní cyklus”, 
bravurní malby mladých dívek s mobily v ruce, 
mobily jako intimní předměty naší touhy po 
lepším, jiném životě. 

Poslední výstava mladých poličských talentů 
– Marty Vopařilové, Agáty Hrčkové, Anny Kosí-
kové, Jirky Hromádky a Magdy Maděrové, měla 
rekordní návštěvnost kolem 100 návštěvníků.

Děkujeme všem autorům a autorkám za 
zapůjčení děl i osobní nasazení při instalaci 
výstav, děkuji Ivanovi Šrekovi za technickou 
pomoc při instalacích. Za pořádající Spolek 
Planeta Chaos z.s., organizátorka, kurátorka 
a předsedkyně Spolku, 

M.A. Veronika Šrek Bromová
Poslení výstava v roce 2022, Vágní iluze – bytí, 
nejmladší poličští autoři (foto: Agát Hrčková)

_ poličská kultura
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Regenerace památek na území města
Obnova městského 
gotického opevnění
Po mnoha letech byla ukončena rozsáhlá 

obnova a revitalizace městských hradeb celého 
hradebního okruhu, jedné z nejvýznamnějších 
kulturních památek na území města Poličky. Ty 
se na mnoha místech nacházely v havarijním 
stavu. V roce 2022 byly obnoveny nátěry na 
třech šindelových střechách bašt, upraven 
a osázen prostor po odstraněném zařízení sta-
veniště Na Parkánech.

Městské opevnění nejsou však pouze ka-
menné zdi kurtin a bašt, které byly zajištěny 
sanačními pracemi, ale jejich součástí jsou 
i dřevěné konstrukce a prvky. Přestože byly 
postupně opraveny či vyměněny za nové, vy-
žadují pravidelnou údržbu, především obnovu 
nátěrů, jejichž životnost je podstatně kratší. 
Proto je nutné pravidelně sledovat jejich stav 
a každým rokem provést revizi a vyčlenit nutné 
finanční prostředky na jejich údržbu.

Stavební práce obnovy a revitalizace hradeb 
byly spolufinancovány z dotačního programu 
Regenerace městských památkových rezervací 
a městských památkových zón, z něhož Polič-
ka od devadesátých let obdržela od Minister-
stva kultury desítky miliónů korun.

Projektová dokumentace: společnost INRE-
CO, s. r. o., Společnost pro rekonstrukci pamá-
tek, Ing. Petr Rohlíček, který zároveň na stavbě 
vykonával autorský dozor.

Restaurování omítek a barevných 
vrstev štukové výzdoby 
vestibulu 2. NP barokní radnice
Monumentální barokní budova radnice tvoří 

dominantu barokní kompozice náměstí histo-
rického centra Poličky. Spolu s radnicí v Čes-
kých Budějovicích a Čáslavi patří k předním 
barokním radnicím v Čechách.

Mezi kulturně historické hodnoty této NKP 
bezpochyby patří dochovaná původní barokní 
výzdoba vestibulu odpovídající reprezentativ-
nímu účelu celé stavby.

V roce 2022 se pokračovalo II. etapou re-
staurování tohoto prostoru a na konci listopadu 
byly odborné práce dokončeny.

Znovuobnovením nově nalezené hodnotné 
klasicistní výmalby vestibulu tak byly zhodno-
ceny vysoké kulturně historické hodnoty NKP.

Restaurátorské práce zahrnovaly provedení 
obnovy kulturní památky v rozsahu restauro-
vání omítek a barevných vrstev štukové výzdo-
by ve vestibulu 2. NP a navazujících částech 
chodeb a schodiště objektu radnice.

Vlastnímu restaurování předcházel restaurá-
torský průzkum a záměr, který stanovil postup 
odborných prací, z nichž pro představu uvádí-
me alespoň některé:

 - Dočištění druhotného nátěru.
 - Injektáž a zpevnění barevné vrstvy.
 - Zpevnění nesoudržné štukové hmoty.
 - Injektáž dutin minerální maltou.
 - Tmelení a doplnění modelací vápenným 

tmelem.
 - Rekonstrukce mramorování na štukových 

prvcích.
 - Retuše a rekonstrukce malby na chybějí-

cích místech.
 - Odstranění novodobých kamenných 

soklů u podlahy, doplnění malby na 
patkách pilastrů a barevné úpravy na 
bocích pilastrů.

 - Patinace stropu nátěrem v souvislosti 
s barevností štuků a ploch vstupních čás-
tí ostění a podhledů schodiště a chodeb.

Restaurátorské práce prováděla odborná 
Společnost Magdalena Slavíková a Jana Wai-
sserová, Záhořany 49.
�� Celkové náklady restaurování – pro roky 

2021–2022: 1,72 mil. korun vč. DPH.
�� Náklady etapy 2022: 450 000 Kč vč. DPH.

Akce obnovy byla prováděna s využitím 
dotace poskytnuté Ministerstvem kultury ČR 
z Programu regenerace městských památko-
vých rezervací a městských památkových zón 
v roce 2022 – 300 000 Kč.

Obnova obvodového 
pláště radnice Polička, 
Palackého náměstí 2
Město Polička již řadu let uvažovalo o ob-

nově fasády barokní radnice, která dominuje 
Palackému náměstí a spolu s Mariánským 
sloupem a kašnami vytváří unikátní kompo-
novaný celek zapsaný jako národní kulturní 
památka. 

Současný stav fasády již delší dobu vyka-
zoval množství závad, jejichž odstranění pro-
bíhalo pouze lokálním vyspravením. Po tolika 

letech bylo však nutné provést rozsáhlejší sta-
vební i restaurátorský zásah.

Bylo zřejmé, že se bude jednat o náročnou 
akci, zahrnující i restaurování figurální a štu-
kové výzdoby fasády, kamenného soklu i sa-
naci zdiva, v předpokládaném rozsahu přes 
10 mil. Kč.

Po zpracované PD pro provedení stavby pro-
běhla soutěž na zhotovitele náročné akce.

9. prosince 2021 zastupitelstvo města 
schválilo záměr financování realizace „Obnova 
obvodového pláště radnice Polička, Palackého 
nám. 2“ v letech 2022 a 2024 a oprava barokní 
radnice mohla začít.

6. dubna 2022 byla radnice předána jako 
stavební objet firmě BÁČA, Polička, s. r. o. Uve-
dená firma se stala vítězem výběrového řízení 
na realizaci celkové obnovy obvodového pláš-
tě radnice. Oprava národní kulturní památky 
je rozdělena do 3 let a celková výše nákladů 
představuje 16,5 mil. Kč.

Náklady pro rok 2022 dosáhly částky 
4,7 mil. Kč a městskému rozpočtu pomohla 
získaná dotace z Programu regenerace Minis-
terstva kultury ČR ve výši 860 tis. Kč a 150 tis. 
z Pardubického kraje.

Na začátku listopadu 2022 byla odstraněna 
složitá soustava lešení, která zakrývala vršek 
barokní radnice, a věž se představila v celé své 
kráse! Byla tak zakončena první etapa rozsáhlé 
obnovy radnice. Na věži byly opraveny archi-
tektonické prvky i původní štuková výzdoba 
fasády. Samotná fasáda byla již značně poru-
šena, probíhaly restaurátorské práce na jejím 
zpevnění a zatmelení rozsáhlých trhlin. Poté 
získala věž nový kabát v odstínech barev, které 
jsou na fasádě stavby radnice. Celkově je rad-
nice nyní barevně sjednocena (původní nátěr 
věže byl ve světlých barvách).

Obnovy se dočkaly i věžní hodiny, jejichž 
zvuk odbíjení patří neodmyslitelně k charakte-
ristickým zvukům našeho města. Hodiny pro-
šly kompletní obnovou, opraveny byly ručičky, 
čísla, vyměněna byla skla ciferníku.

Současně s obnovou věže proběhla v 1. eta-
pě i důležitá sanace vlhkého obvodového zdiva 
v přízemí. Stavebníci odstranili pískovcový 
sokl po celém obvodu budovy, kde byla ve zdi-
vu řešena příčina vlhkosti instalováním tech-
nologie elektroosmózy.
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V dalších letech radnici čeká obnova jižní 
a východní fasády (hlavní vstup) – 2. etapa 
2023, třetí etapu zakončí práce na severní 
a západní straně fasády. Kromě jiného dojde 
i k restaurování malovaného městského znaku 
na východním průčelí budovy. Práce by měly 
být dokončeny do 30. listopadu 2024. Do té 
doby nás čeká radnice zahalená vždy z odpoví-
dající části lešením a čilý stavební ruch.
�� Projektová dokumentace: společnost 

INRECO, s. r. o., Společnost pro rekon-
strukci památek, Ing. Petr Rohlíček, který 
zároveň na stavbě vykonává autorský 
dozor.
�� Technický dozor investora: Ing. Jiří Kovář
�� Stavbu realizuje:  

firma BÁČA, Polička, s. r. o.

Slavnostní nasvětlení 
hradeb a hlavního mostu
Město Polička nechalo v r. 2019 zpracovat 

projektovou dokumentaci slavnostního na-
světlení celého hradebního okruhu městského 
gotického opevnění. Projekt byl rozdělen do tří 
samostatných etap s předpokladem postupné 
realizace (jižní část okruhu, severní a východ-
ní část a západní část). Z důvodu nejisté eko-
nomické situace v době covidu byla realizace 
I. etapy – jižní části Na Valech přesunuta do 
rozpočtu města až na rok 2022. Před schvá-

lením záměru byla pro zastu-
pitele uspořádána přímo Na 
Valech prezentace skutečné 
podoby vlastního nasvětlení 
hradeb a jeho možnosti regu-
lace a byla představiteli města 
podpořena.

Jižní část osvětlovací sou-
stavy je umístěna v parku pod 
valem v místě bývalého par-
kánu a skládá se z 15 světlo-
metů, které jsou upevněny na 
nových ocelových stožárcích.

S ohledem na zdařilou re-
konstrukci historického ný-
tovaného mostu byl projekt 
rozšířen o nasvícení této významné technické 
památky. Osvětlení mostu je realizováno za-
budováním 24 ks lineárních světelných LED 
modulů osazených do vodorovných ocelových 
profilů mostu po obou jeho stranách.

Slavnostní osvětlení bylo spuštěno začát-
kem prosince společně s vánočním osvětlením 
města.

V dalších letech bude projekt pokračovat, 
a to nasvícením severní, východní a západní 
části gotického opevnění. Všechna navrhova-
ná svítidla jsou se světelnými zdroji LED.

Projekt slavnostního osvětlení je ovládán in-
teligentním řídícím systémem, pro jehož reali-

zaci bylo nezbytné instalovat datovou sběrnici 
DALI.
�� Projektová dokumentace: společnost 

INRECO, s. r. o., Společnost pro rekon-
strukci památek, Ing. Petr Rohlíček, který 
zároveň na stavbě vykonává autorský 
dozor, Ing. Jiří Pavelka, Ing. Miroslav 
Jágr, Ing. Jaroslav Zuna.
�� Technický dozor investora: Roman 

Lidmila.
�� Stavbu realizovala: společnost 

ELEKTRO ŠUDOMA, s. r. o.
�� Akce byla prováděna: srpen – prosi-

nec 2022.
�� Náklady realizace: 2,6 mil. Kč vč. DPH.

Stavební úpravy objektu č. p. 68 v Lezníku
Město Polička zahájilo na základě zpraco-

vané projektové dokumentace rekonstrukci 
dalšího domu v městské části Lezník. Jedná 
se původně o objekt školy z 19. století. Nevy-
hovující byl stav krovu poškozeného zatékáním 
a celkově byl objekt ve špatném stavu z hle-
diska tepelně technického a způsobu vytápě-
ní. Stavební úpravy řeší uvedené nedostatky 
a z důvodu rozsáhlejších zásahů je celý záměr 
rozdělen do několika etap.

S ohledem na nemožnost opravy krovu, eta-
pa roku 2022 zahrnovala kompletní výměnu 
střešní konstrukce objektu (byl proveden nový 
dřevěný krov valbového tvaru, vaznicové sou-
stavy s hambálky vč. opláštění z hliníkových 
šablon na bednění, osazeny nové klempířské 
prvky, instalován hromosvod a postaven nový 
komín). V rámci této etapy byl zhotoven nový 
dřevěný trámový strop.

�� Projektová dokumentace: společnost 
ŠAFÁŘ CZ, s. r. o. Polička, která také 
vykonávala autorský dozor a technický 
dozor investora.
�� Stavbu realizovala: společnost 

WN service, s. r. o. Sezemice.
�� Náklady: 4,3 mil. Kč.
�� Akce realizována: duben – listopad.

Veřejné osvětlení města
Po ukončených 3 etapách výměny svítidel 

veřejného osvětlení na území města (bez měst-
ských částí) za podpory dotace z programu 
Efekt (MPO ČR), kde všechna stávající svítidla 

byla nahrazována novými, úspornějšími a šetr-
nějšími LED svítidly, byly realizovány 2 drob-
nější akce VO. 

Cíl výměny všech svítidel se naplnil a proje-
vil v úspoře elektrické energie na svícení a také 
v odbourání světelného znečištění.

Nasvícené hradby
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Osvětlení přechodu pro chodce 
na silnici I/34 ul. Vrchlického
Předmětem akce bylo osvětlení přechodu 

pro chodce pod Tylovým domem, které určitě 
přispěje ke zvýšení bezpečnosti chodců.
�� Akce realizována: září – listopad.
�� Projektová dokumentace:  

E-Staf, s. r. o. Praha a J. Kleinbauer,  
Projekt EL-ZA, Polička.

�� Stavbu prováděl: Michal Kortyš – ELKOR, 
Litomyšl.
�� Náklady: 230 tis. Kč.

Rozšíření veřejného 
osvětlení na ul. 9. května
Projektový záměr řešil rozšíření systému 

VO o 3 světelné body mezi bytovými domy 
č. p. 874–877 na uvedené ulici. Pro osvětlení 

byla použita LED svítidla v souladu s Genere-
lem veřejného osvětlení Polička.
�� Akce realizována: červenec – srpen
�� Projektová dokumentace: společnost 

OPTIMA, spol. s r. o. V. Mýto.
�� Stavbu prováděla: společnost Osvětlení 

a energetické systémy, a. s. Praha.
�� Náklady: 450 tis. Kč.

Dopravní a technická infrastruktura
Během minulých deseti let prošly díky re-

vitalizaci historického centra města obnovou 
všechny ulice nejen v samém jádru kolem 
náměstí, ale svůj povrch změnily i všechny 
ulice a uličky uvnitř hradeb. Původní asfalt na-
hradila žulová dlažba, přibyly chodníky, nové 
osvětlení, došlo i k obnově dožilé technické 
infrastruktury, k opravě kanalizace i vodovodu. 
Centrum našeho města a území celé městské 
památkové zóny tak získalo pravý historický 
ráz a zvýšilo svoji atraktivitu nejen pro místní 
obyvatele, ale i návštěvníky.

V roce 2022 se již svých rekonstrukcí dočka-
ly i ulice za hradbami.

Rekonstrukce ul. Eimova 
a Nádražní
Rekonstrukce uvedených ulic je rozdělena 

do několika etap tak, aby byl co nejméně ome-
zen provoz automobilů i chodců.

I. etapa zahrnuje celou ulici Nádražní a část 
ulice Eimova od pošty (od č. p. 245) po křižo-
vatku s ulicí Nádražní (po č. p. 50).

II. etapa je plánována pro rok 2023 a zahr-
nuje zbývající část ulice Eimova od křižovatky 
s ul. Nádražní (od č. p. 50) po křižovatku s ulicí 
Vrchlického a Starohradská (po č. p. 45).

Kromě opravy komunikací dojde i k opra-
vě stávající kanalizace a výměně veřejného 
osvětlení. Předpokládané výdaje, které jdou 
z rozpočtu města Poličky, jsou ve výši více 
než 35 mil. Kč. Svazek obcí Vodovody Polič-
sko provede výměnu vodovodu v ulici Eimova 
v hodnotě 3 mil. Kč.

Rekonstrukce byla zahájena v červnu ulicí 
Nádražní a částí Eimovy. V etapě roku 2022 
byla provedena rekonstrukce ul. Nádražní a byl 
vyměněn vodovod v části ul. Eimova mezi poš-

tou a křižovatkou s ul. Nádražní (investorem 
výměny vodovodu je Svazek obcí Vodovody 
Poličsko).

V rámci rekonstrukce ul. Nádražní proběhla 
výměna kanalizace (výkopem), výměna kabe-
lových rozvodů a stožárů veřejného osvětlení. 
Dále byl proveden nový povrch komunikace 
z asfaltobetonu vč. výměny všech podkladních 
(konstrukčních) vrstev a vč. odvodnění, byl vy-
měněn stávající povrch chodníků za novou be-
tonovou zámkovou dlažbu vč. výměny obrub-
níků a na straně úřadu práce byla vybudována 
nová parkovací místa z žulové dlažby (kostka 
100 x 100 mm, 15 podélných parkovacích 
míst). ČEZ Distribuce, a. s. realizovala výmě-
nu části elektrického kabelového vedení mezi 
trafostanicí u bazénu a autobusovým nádražím 
a provozovatelé optiky provedli přípravu pro 
budoucí rozvody.

Práce budou v roce 2023 dále pokračovat na 
ul. Eimova (sanace kanalizace bezvýkopovým 
způsobem, výměna kabelových rozvodů a sto-
žárů veřejného osvětlení, rekonstrukce chod-
níků a komunikace vč. odvodnění; výměna 
vodovodu – investor SOV Poličsko; příprava 
pro budoucí rozvody optiky – investor provo-
zovatelé optiky).
�� Projektová dokumentace: Ing. H. Seiner, 

Pardubice – její aktualizaci provádí 
Ing. A. Vraspírová, Polička, která dále 
vykonává autorský dozor.
�� Technický dozor investora: společnost 
APOLO CZ, s. r. o. Polička.
�� Stavbu provádí: společnost  

PP-GROUP.cz, s. r. o. Proseč.
�� Termín dokončení: prosinec 2023.
�� Náklady (rekonstrukce obou uvedených 

ulic): 36,4 mil. Kč.

Stavební úpravy části 
komunikací a chodníků na ul. 
Smetanova a P. Jilemnického
Předmětem akce byla zejména výměna stá-

vajícího asfaltového povrchu komunikace za 
nový asfaltobeton vč. odvodnění. Součástí zá-
měru byla i výměna stávajícího povrchu chod-
níků za novou betonovou zámkovou dlažbu vč. 
výměny obrubníků (od autobusového nádraží 
po stavebniny).
�� Akce byla prováděna v termínu: květen – 

červenec.
�� Projektová dokumentace: Ing. J. Březina, 

Svitavy, který také vykonával autorský 
dozor a technický dozor investora.
�� Stavbu prováděla: společnost 

Skanska, a. s.
�� Náklady: 8,6 mil. Kč.

Oprava komunikace na 
ul. U Královské aleje
Své obnovy se dočkala i Královská alej. 

Rozsah opravy představoval odfrézování stá-
vajícího asfaltového povrchu a položení nové 
asfaltobetonové vrstvy.
�� Akce byla provedena v říjnu
�� Stavbu realizovala: společnost 

Swietelsky stavební, s. r. o.
�� Náklady: 920 tis. Kč.

Stavební úpravy další 
části komunikací na 
hřbitově u sv. Michaela
Jedná se o pokračování, resp. dokončení 

dláždění komunikací na hřbitově žulovou dlaž-
bou (kostka 100 x 100 mm). Součástí akce byla 
i příprava na budoucí osvětlení. Akce byla rea-
lizována ve dvou etapách.
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�� Projektová dokumentace: L. Klodner, 
Rohozná a Ing. A. Vraspírová, Polička.
�� Technický dozor investora: Ing. A. Vraspí-

rová, Polička.
�� Stavbu prováděla:  

PP-GROUP.cz, s. r. o. Proseč.
�� Akce realizována: květen – prosinec.
�� Náklady: 5,6 mil. Kč.

Oprava části komunikace podél 
hřbitova u sv. Michaela mezi 
ul. Vrchlického a E. Beranové
Dlážděný povrch byl proveden i na předmět-

né komunikaci, vně hřbitova (od ul. Vrchlického 
po zadní vstup na hřbitov), kde stávající povrch 
nahradila žulová dlažba z kostek 100 x 100 mm.
�� Stavbu realizovala: společnost 

Swietelsky stavební, s. r. o.
�� Akce realizována: duben – červenec.
�� Náklady: 590 tis. Kč.

Oprava části chodníků 
na ul. Wolkerova
Akce řešila opravu chodníku mezi č. p. 683–

770, kde stávající plošnou betonovou dlažbu 
nahradila nová betonová zámková dlažba. 
Součástí akce byla i výměna obrubníků a opra-
va části komunikace mezi č. p. 763–770 (nový 
asfaltobeton).
�� Projektová dokumentace: L. Klodner, 

Rohozná a Ing. A. Vraspírová, Polička.

�� Technický dozor investora: Ing. A. Vraspí-
rová, Polička.
�� Akci realizovala: společnost 

Ditera, s. r. o. Litomyšl.
�� Akce byla provedena: září – listopad.
�� Náklady: 2.940 tis. Kč.

Oprava části komunikace na ul. 
Hegerova za Penny Marketem
Jedná se o opravu stávající části komunika-

ce (mezi č. p. 180–661) novým asfaltobetonem.
�� Akci prováděla: společnost Skanska, a. s.
�� Akce byla realizována v červnu.
�� Náklady: 535 tis. Kč.

Stavební úpravy části chodníků 
u silnice II/360, ul. T. Novákové
V rámci stavby byl vyměněn stávající povrch 

z betonové plošné dlažby (část chodníku mezi 
vjezdem do společnosti Agricole a č. p. 619) za 
novou betonovou zámkovou dlažbu vč. výmě-
ny obrubníků.
�� Projektová dokumentace: L. Klodner, 

Rohozná a Ing. A. Vraspírová, Polička.
�� Technický dozor investora: Ing. A. Vraspí-

rová, Polička.
�� Stavbu prováděla: společnost  

PP-GROUP.cz, s. r. o. Proseč.
�� Náklady: 1,8 mil. Kč.
�� Akce byla spolufinancována dotací ze 

SFDI ČR.
�� Akce realizována: duben – červen.

Parkoviště
I v roce 2022 se na dvou místech území měs-

ta opět rozšířila kapacita parkovacích stání.

U bytových domů na ul. V. Hálka 
a B. Němcové v Poličce
Realizace parkovacích míst u č. p. 1158 na ul. 

V. Hálka (6 parkovacích míst) a u č. p. 676 na 
ul. B. Němcové (3 parkovací místa). Parkoviš-
tě jsou provedena z betonové zámkové dlažby 
s odvodněním na okolní terén.
�� Akce realizována: říjen – listopad.
�� Projektová dokumentace: L. Klodner, 

Rohozná a Ing. A. Vraspírová, Polička.
�� Technický dozor investora: Ing. A. Vraspí-

rová, Polička.
�� Stavbu prováděla: společnost  

Ulehla Ivan, s. r. o. Svitavy.
�� Náklady: 572 tis. Kč.

U bytových domů č. p. 597–598 
a 599 na ul. Jiráskova
Vybudování 6 parkovacích míst vč. 1 místa 

pro ZTP z betonové zámkové dlažby.
�� Realizace akce proběhla: květen – červen.
�� Projektová dokumentace: L. Klodner, 

Rohozná a Ing. A. Vraspírová, Polička.
�� Technický dozor investora: Ing. A. Vraspí-

rová, Polička.
�� Stavbu prováděla: společnost  

Ditera, s. r. o. Litomyšl.
�� Náklady: 740 tis. Kč.

Sportovní vyžití
Stavební úpravy povrchu 
sportovního hřiště na 
ul. Wolkerova
Zlepšení kvality a podmínek sportování pro 

hráče na hřišti přineslo jeho rozšíření a výmě-
na stávajícího asfaltového povrchu za nový vč. 
nalajnování a osazení stojanů pro sítě na mí-
čové hry a sítě na tenis. V dalších letech bude 
celý areál oplocen.
�� Stavbu realizovala: společnost 

Swietelsky stavební, s. r. o.
�� Akce byla realizována: květen – červen.
�� Náklady: 650 tis. Kč.

Nové hřiště na ulici Hegerova
Nové hrací prvky včetně laviček pro odpo-

činek v celkové v hodnotě téměř 200 tis. Kč 
přibyly na jaře pro děti a rodiče na ulici Hege-
rova u bytových domů č. p. 899–903. Dětské 
hřiště bylo navrženo a realizováno v provedení 
antivandal. 

Hřiště bylo vytvořeno participativní formou, 
o hracích prvcích spolurozhodovali obyvatelé, 
kteří tu žijí, zejména maminky malých dětí. 

Pro výběr byly připraveny 3 různé ná-
vrhy a varianty. Zvítězil návrh firmy Alest-
ra, s. r. o. z Kuřimi.

Sportovní a herní hřiště 
v lokalitě Bezručova
Město Polička vybudovalo a propojilo tak 

sportovní vyžití pro malé i větší děti a dospělé 
i seniory s parkovými úpravami v lokalitě Bez-
ručova – viz následující kapitola.

V roce 2023 se v lokalitě Bezručova plánuje 
i stavba hřiště na volejbal a badminton v uli-
ci B. Březovského v místě budoucího parčíku 
s názvem Mezi domy.
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Akce realizované v roce 2022 z prostředků kapitoly 02 – životní prostředí
Rekonstrukce dešťové 
zdrže ČOV Polička a zvýšení 
hydraulické kapacity ČOV
Předmětem stavby byla rekonstrukce dešťo-

vé zdrže se změnou jejího provozu z obtočné 
na průtočnou za účelem snížení znečištění 
odpadních vod vypouštěných při deštích po 
jejich mechanickém předčištění do Bílého po-
toka. Ke snížení znečištění vypouštěného do 
vodního toku při deštích dále významně při-
spěje i zvýšení hydraulické kapacity biologické 
části ČOV, spočívající v úpravě odlehčovací 
komory před biologickým stupněm čištění, vy-
užití záložní dosazovací nádrže k paralelnímu 
provozu a navýšení kapacity čerpání aktivační 
směsi z anaerobní do denitrifikační nádrže.

Stavba byla realizována za trvalého pro-
vozu všech stupňů stávající technologie 
podle projektové dokumentace firmy KONE-
KO, spol. s r. o. z Ostravy, která vykonávala 
technický a autorský dozor.
�� Dodavatel: KUNST, spol., s. r. o., Hranice; 

KVIS Pardubice, a. s.
�� Doba realizace: březen až prosinec 2022
�� Náklady akce: 25,8 mil. Kč.

Oprava a obnova zařízení 
čistírny odpadních vod
Byla provedena oprava lisu na hrabky, vý-

měna dvou dávkovacích čerpadel síranu že-
lezitého, dvou ponorných míchadel v denitri-
fikačních nádržích a dále dodávka záložního 
vřetenového čerpadla pro kalové hospodářství.
�� Dodavatel:  

VHOS, a. s., Moravská Třebová, 
LK Pumpservice, společnost s ručením 
omezeným, Praha 
DISA, s. r. o., Brno
�� Doba realizace: únor až prosinec 2022
�� Náklady akce: 0,6 mil. Kč.

Oprava kanalizace bezvýkopovou 
metodou v ulicích Smetanova 
a Jilemnického v Poličce
Byla provedena oprava cca 350 m kanali-

zační stoky od autobusového nádraží směrem 
k ulici Střítežská bezvýkopovou inverzní me-
todou (technologie vytvrzování horkou vodou), 
která patří mezi tzv. bezvýkopové inverzní 
rukávcové metody (CIPP technologie). Jedná 

se o plstěnou vložku, která se skládá z jedné 
nebo více vrstev netkané textilie ze syntetic-
kých vláken a na základě vypočítané tloušťky 
je přesně vyrobena pro dané rozměry potrubí. 
Takto připravená vystýlka je nasycena polye-
sterovou pryskyřicí. Montáž inverzní vystýlky 
probíhá přes inverzní zařízení (inverzní věž, in-
verzní buben) a následná polymerace nastává 
vyhříváním celého objemu vody v předmětném 
úseku. Vyhřívání je prováděno pomocí speciál-
ního mobilního technologického zařízení (mo-
bilní kotelny). Předmětem zakázky byla dále 
sanace a utěsnění 10 ks kanalizačních šachet 
včetně osazení stupadel, vybourání kanalizač-
ních rámů a poklopů a výměny poklopů. Tech-
nický dozor na stavbě vykonával Ing. Dalibor 
Dvořáček ze Svitav.
�� Dodavatel: WOMBAT, s.r.o, Brno
�� Doba realizace: květen až srpen 2022
�� Náklady akce: 7,3 mil. Kč.

Parkové úpravy v lokalitě 
Bezručova – Polička – Park 
Zahrádky, Zahradní úpravy
V návaznosti na předchozí etapy realizace 

nového parku bylo provedeno založení zeleně 
(výsadba stromů, keřů, trvalek a revitalizace 
trávníků), osazení mobiliáře a vybudování mla-
tových povrchů. Součástí zakázky je následná 
rozvojová péče o vysazenou zeleň po dobu tří 
let od předání díla. Projekt je spolufinancován 
ze zdrojů Evropské unie z Operačního progra-
mu Životní prostředí 2014–2020 z Fondu sou-
držnosti (v roce 2022 dotace 0,6 mil. Kč).

Projektovou dokumentaci zpracovala a au-
torský dozor vykonávala Ing. Klára Zápotocká 
z Českých Libchav. Technický dozor vykonáva-
la firma ŠAFÁŘ CZ, s. r. o. z Poličky.
�� Dodavatel: Chameleos, s. r. o., Luže
�� Doba realizace: září 2021 až červen 2022
�� Náklady akce: 1,4 mil. Kč.

Víceúčelové hřiště – Park Zahrádky 
Polička a centrum pro malé děti
V parku Zahrádky bylo realizováno hřiště 

pro vyžití menších i větších dětí na sklu-
zavkách, trampolínách, pískovišti, terénu 
s atraktivním umělým povrchem, pružinových 
houpadlech, houpačkách a lanové dráze. Se-
nioři zde mohou udržovat svoji kondici na 

cvičebních prvcích. Zakázka byla spolufi-
nancována z finančního příspěvku poskyt-
nutého Nadací ČEZ z grantu Oranžové hřiště 
(500 tis. Kč na hřiště pro větší děti a pro se-
niory) a daru od společnosti Ravensburger 
Karton, s. r. o. (700 tis. Kč na centrum pro 
malé děti). Autorem projektové dokumentace 
byla firma AG ATELIER, s. r. o. z Kostelce nad 
Orlicí (Ing. Klára Zápotocká, České Libcha-
vy). Technický dozor na stavbě vykonávala 
firma ŠAFÁŘ CZ, s. r. o. z Poličky.
�� Dodavatel: Petr Sobotka, Nový Jimramov
�� Doba realizace: únor až květen 2022
�� Náklady akce: 3,2 mil. Kč.

Parkové úpravy v lokalitě 
Bezručova – Polička – 
Park „Mezi domy“
Další nový park vznikl uprostřed zástavby 

rodinných domů na ulici B. Březovského. Sou-
částí parku je jednoduchá cestní síť navržená 
tak, aby zajistila přístup k hlavním aktivitám 
parku – dřevěné sedací terase, herní sestavě 
a houpačkám, dále k veřejnému ohništi a k hři-
šti na míčové hry s umělou trávou a oploce-
ním. V prostoru parku jsou místa k posezení 
s lavicemi.

Větší stromy jsou situovány spíše dopro-
střed parku, u hranic jsou pak vysazeny pouze 
řidší, nižší druhy. Podél chodníku, procháze-
jícího skrz celou lokalitu Bezručova je dlouhý 
pás ze suchomilných trvalek a travin, mulčova-
ný štěrkem frakce 8–16 mm. 

Štěrkem jsou také mulčované menší trval-
kové záhony v parku. Výrazným prvkem parku 
jsou modernější (druhově chudší a vizuálně 
jednodušší) záhony. 

V roce 2023 bude dokončena umělá dopa-
dová plocha pod herními prvky a část sado-
vých úprav. Autorem projektové dokumentace 
byla firma AG ATELIER, s. r. o. z Kostelce nad 
Orlicí (Ing. Klára Zápotocká, České Libchavy). 
Technický dozor na stavbě vykonával Ing. Dali-
bor Dvořáček ze Svitav.
�� Dodavatel: Petr Sobotka, Nový Jimramov
�� Doba realizace: srpen 2022 až kvě-

ten 2023
�� Náklady akce: 4,2 mil. Kč (rok 2022).
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Revitalizace zeleně na vybraných 
plochách města Polička
Předmětem zakázky byla obnova stromové-

ho patra sídelní zeleně na dvanácti lokalitách 
v rámci zastavěného území města, spočívající 
v provedení pěstebních zásahů na stávajících 
stromech a výsadbě 93 stromů. Součástí za-

kázky je následná rozvojová péče o vysazenou 
zeleň po dobu tří let od předání díla. Projekt 
je spolufinancován ze zdrojů Evropské unie 
z Operačního programu Životní prostředí 
2014–2020 z Fondu soudržnosti (v roce 2022 
dotace 0,8 mil. Kč).

Projektovou dokumentaci zpracovala a tech-
nický i autorský dozor vykonávala firma SAFE 
TREES, s. r. o. z Brna.
�� Dodavatel: Chameleos, s. r. o., Luže
�� Doba realizace: květen až listopad 2022
�� Náklady akce: 1,5 mil. Kč.

Investice realizované v r. 2022 v oblasti školství 
v rámci rozpočtu města Polička

Základní škola Na Lukách Polička
Čilý stavební ruch probíhal na Základní ško-

le Na Lukách v roce 2021, pokračoval v roce 
2022 a bude i v roce 2023, neboť stavební 
práce jsou rozloženy do tří let. Vnitřní prosto-
ry školy se dočkaly a dočkají důležitých změn, 
město Polička zde provádí stavební úpravy 
i díky úspěšně získané dotaci z Operačního 
programu životního prostředí 2014–2020 na 
projekt „Základní škola Na Lukách Polička – 
vzduchotechnika“. Celkové náklady jsou ve 
výši cca 22 mil. Kč. Rekonstrukce sociálního 
zařízení je plně financována z rozpočtu města 
Poličky.

Třetí etapa proběhne během letních měsíců 
v roce 2023. Tentokrát dojde k rekonstrukci so-
ciálního zařízení a také vzduchotechniky v pro-
storách tělocvičny a školní jídelny.

Vzduchotechnika pavilonu 2. stupně
V letních měsících roku 2022 došlo k insta-

lací vzduchotechnických jednotek s vysoko 
účinnou rekuperací tepelné energie a rozvodů 
vzduchu.

Stavební práce zahrnovaly kromě jiného ná-
sledující postup odborných činností:
�� instalace větrací jednotky s rekuperací 

tepla a dohřevem vzduchu na střeše 
pavilonu 2. stupně
�� rozvod po učebnovém pavilonu (tři 

podlaží) pomocí ocelového potrubí 
v podhledech kryté sádrokartonem 
nebo kazetovým minerálním podhledem 
(chodby)
�� v učebnách instalace regulátorů průtoku 

vzduchu s čidly měřícími hladinu CO2

�� v učebnách instalace venkovních oken-
ních žaluzií k omezení přehřívání prostor.

Rekonstrukce sociálního zařízení
Velmi zásadní a potřebná byla rekonstrukce 

sociálního zařízení, která představovala:
�� kompletní rekonstrukci WC a umývá-

ren pro chlapce, dívky a zaměstnance 
s úpravou dispozičního řešení v souladu 
s hygienickými předpisy (doplněna 
hygienická kabina) a s možností umístění 
odloučeného pracoviště Mateřské školy 

Luční Polička v případě potře-
by (doplnění sprchy a úpravy 
regulace teplé a studené vody).

V učebnovém pavilonu 
stavebními úpravami v kaž-
dém ze tří podlaží tak vzniklo 
zázemí pro WC vč. umývárny 
pro chlapce, pro dívky a pro 
zaměstnance úměrné vždy je-
jich počtu dle kapacity školy 
(podlaží cca 9–11 umyvadel, 

5–9 WC, 4–5 pisoárů, na druhém stupni hygi-
enické kabiny), dále úklidové komory.

Rekonstrukce zdravotně technické instalace 
2. stupně a úprava hromosvodu
Nové rozvody pitné a požární vody a kanali-

zace v budově 2. stupně a úprava hromosvodu.
�� Zhotovitel: Tojapa, s. r. o., se sídlem 

Lidická 700/19, 602 00 Brno
�� Náklady: 13 965 247,85 Kč (dotace je 

3.629 tis. Kč)
�� Realizace: červen – září.

Masarykova základní škola Polička
Město Polička realizovalo během letních 

měsíců dotační projekt modernizace tělocvi-
čen Masarykovy ZŠ. Stavební úpravy zahrno-
valy především elektroinstalační práce.

Na projekt čerpalo město dotaci od Minis-
terstva pro místní rozvoj ve výši 70 % skutečně 
vynaložených uznatelných nákladů:

 - předmětem díla byly stavební úpravy 
prováděné uvnitř budovy a spočívající ve 
výměně stávajících zářivkových svítidel 
v tělocvičnách za nová, úsporná LED 
svítidla.

 - na okenní prvky tělocvičen byla nalepena 
exteriérová protisluneční folie pro snížení 
vnitřní teploty.
�� Zhotovitel: Zdeněk Dvořák, Mánesova 
1154, 572 01 Polička
�� Náklady: 889 649, Kč vč. DPH (celková 

výše dotace 589.679,00 Kč)
�� Realizace: červenec – září.

Nově vybavená školní kuchyňka ZŠ Na Lukách
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Český kynologický svaz, ZKO Polička
Naše organizace sdružuje zájemce o psí 

sporty, především sportovní kynologii. V uply-
nulém roce se nám podařilo v kynologických 
aktivitách plně navázat na doby před covido-
vými omezeními.

Uspořádali jsme jarní a podzimní Poličský 
závod, oblíbené Veselé závody chodského psa, 
dvoje zkoušky dle národního a mezinárodního 

zkušebního řádu, Setkání hovawartů a mnoho 
chovatelských akcí (výstavy psů, bonitace).

Velké poděkování patří všem našim členům, 
kteří se podíleli na náročné přípravě a organi-
zaci těchto akcí. Také si velmi vážíme sponzo-
rů a jsme vděční za jejich dosavadní podporu 
a dary.

V průběhu roku se hlavní výcvikářka G. Ří-
hová obětavě věnovala mnoha účastníkům Psí 

školky. Společně se zde učí 
především správné socializaci 
a výchově štěňátek. Uvědo-
mělí majitelé psů se zájmem 
o jejich výchovu a výcvik jsou 
u nás vždy vítáni.

Aktivity členů naší 
organizace:
�� G. Říhová a Kaira z Avar-

ku, zkouška IGP3, 2x účastni-
ce VS, Bochovice 4. místo  
(+ nejlepší poslušnost) a Mist-
rovství NO, Suchdol 26. místo

�� V. Flídrová a Tony Bryvilsár, zkoušky 
IBGH1 a ZZO2
�� M. Mejzlíková a Rebekka z Labského 

zátiší, zkouška IFH V
�� J. Turbáková a Cloud Ginger Taffy, MR 

rotvajlerů – 5. místo, CACIT Všestary 
2. místo (+ nejlepší stopa), 1. místo RTW 
CUP, udělen titul CACT a CACIT
�� J. Turbáková a Kerberos Rosi od Viktorky, 

zkouška BH
�� Z. Břicháčková s Ciro od Šesťáku, zkouš-

ka ZPS 1, titul Junior šampion, chovný I.
�� P. Vajsová s Aim Elderberry from Black 

Meadow, zkouška ZZZ–stopa, Veterán 
šampion Maďarska

Kontakty a informace na: https://zkopolic-
ka525.webnode.cz/¨

1. ZO Českého svazu ochránců přírody Polička
Počet členů: 68 z toho 32 

dospělých a 36 dětí v oddí-
lech mladých ochránců pří-
rody Sekáči a Brontíci.

Na Poličsku působíme 
42 let. Po celou dobu pečujeme o lokality 
s výskytem vzácných druhů rostlin a živočichů, 
nejdéle o Přírodní rezervaci Damašek v Pusté 
Rybné. Ta byla letos z většiny pokosena bez 
zvuku motorů, pěkně po staru – kosami.

Největším projektem sezóny je založení bio-
pásu poblíž Poličky se stovkou ovocných stro-
mů a plodonosných keřů na dříve orné půdě. 
Na jaře bude pás doplněn výsevem směsí nek-
tarodárných a pylodárných rostlin a vznikne tak 
cenný ostrov pastvy pro vzácné druhy čmeláků. 
Vhodnou jetelotravní směs jsme zaseli také ko-
lem nově vybudované cyklostezky.

Dalších třicet ovocných stromů starých kra-
jových odrůd jsme vysadili na mezích v Lač-
nově. Pomalu začínáme sklízet plody jabloní, 

hrušní, třešní…na mezích 
osazených před sedmi lety.

Mladí ochránci přírody se 
zapojovali do aktivit organiza-
ce a pracovali také na svých 
projektech.

Sekáči v zimě vyrobili 
a umístili 30 ptačích budek, 
z nichž 24 si našlo své obyva-
tele. Na letním čundru údolím 
řeky Krounky se učili přežívat 
v přírodě a poznávat její krásy.

Brontíci 26. rokem sledo-
vali vliv počasí a podnebí na 
letokruhy borovic v meziná-
rodním projektu Globe a vybojovali 2. místo 
v krajském kole přírodovědné soutěže Zlatý list 
v kategorii mladších i starších žáků.

Do akcí na péči o přírodní poklady a pomoc 
přírodě se pravidelně zapojuje na stovku dob-

rovolníků, kamarádů a rodinných příslušníků. 
Bez Vás by to nešlo, děkujeme!

Více o činnosti: www.csoppolicka.cz

Odjezd na čundr k řece Krounce

Bezinka (hovawart)
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Klub českých turistů
Po dvou letech covidových omezení se čin-

nost odboru KČT vedeným předsedou Jose-
fem Broklem loni vrátila k obvyklému rozsahu 
a struktuře.

Odbor pořádal především akce vlastní, hro-
madně či jednotlivě se členové účastnili i akcí 
pořádaných jinými odbory. Většinou se jedna-
lo o pěší výlety, několik bylo připraveno pro 
cyklisty. Značkaři odboru pokračovali v obno-
vě turistického značení.

Na měsíc únor připadlo významné výročí – 
100 let od založení odboru Klubu českosloven-
ských turistů v Poličce. 

Při této příležitosti se turisté v hojném počtu 
sešli na chatě na Luckém vrchu, která odboru 
v minulosti patřila.

Nejvýraznější co do rozsahu byla další 
únorová akce – „Přejezd přes střechu Evropy – 
memoriál Jaroslava Hamerníka“ v Borové. Zde 
řady účastníků výrazně doplňují i nečlenové. 
Počet turistů se vrátil na předcovidové obdo-
bí – k 200 chybělo jen několik jedinců.

Za zmínku určitě stojí 
tzv. středeční vycházky – jsou 
koncipovány jako kratší svojí 
délkou, aby vyhovovaly i těm, 
kteří si na delší trasy netroufají. 
Možná i proto jsou ve zvýše-
né míře vyhledávány širokou 
veřejností, což je naplněním 
poslání KČT – přitáhnout 
k aktivnímu pohybu širokou 
veřejnost. Při nich se věnují 
nejenom zdolávání kilometrů – 
navštěvují i kulturní památky, 
např. pamětihodnosti Prahy – 
Vyšehrad, Klementinum.

A co dalšího klub v r. 2022 
pořádal? Namátkou: zájezdy do Slovenského 
ráje, Pošumaví, Krušných hor, Broumova, se-
tkání cykloturistů v Kadově, zimní pochod na 
Svojanov, vycházky do okolí, např. za nově vy-
budovanými kapličkami, podvečerní vycházku 
za západem slunce.

V programu si určitě mohl najít vhodnou 
aktivitu nejenom každý ze 150 členů odboru, 
ale i jiní obyvatelé Poličky i jejího okolí.

Za odbor KČT Polička:

Jaroslava Müllerová

KČT Jiřího Gutha – Jarkovského Polička
Jsme samostatným odborem KČT, jehož čin-

ností je turistika a obnova turistického značení. 
Kromě toho pořádáme vlastní výlety, a zúčast-
ňujeme se akcí, které pořádají jiné odbory KČT 
a spolky. Naší hlavní akcí je dubnový výstup 

Svrateckou hornatinou k rozhledně Horní les – 
Memoriál Jirky Střílka.

V roce 2022 jsme uspořádali řadu výletů – 
kromě těch na blízkou Vysočinu nebo na Svi-
tavsko – jsme letos navštívili Moravský kras, 
Přerovsko nebo Bruntálsko. Zúčastnili jsme se 

také různých jiných akcí a po-
chodů, z nichž zmíním alespoň 
pochod Krajem kolem Kojálu, 
Přerovskou 50, Za krásami 
podzimu ve Vřesovicích či po-
chod Po šumperském psaníč-
ku. Tradiční výstup Svrateckou 
hornatinou k rozhledně Horní 
les – Memoriál Jirky Střílka 
se konal 16. 4. 2022 a zúčast-
nilo se jej 272 turistů. Téměř 
všechny výlety s námi šel i náš 
psí kamarád jorkšírek Ben. 

Na přelomu dubna a května 
2022 jsme absolvovali turi-

stický víkend na Bruntálsku, kde jsme se zú-
častnili dvou turistických akcí – pochodu Po 
bruntálských sopkách a Výstupu na Hraniční 
vrch k tamní pozoruhodné rozhledně. Součástí 
tohoto výletu byla i návštěva nedalekého pol-
ského města Prudnik a poutního místa Sank-
tuária sv. Josefa na Kozí hoře nad Prudnikem. 

V polovině května jsme se zúčastnili přes-
hraničního Eurovýšlapu z rakouského Retzu 
do jihomoravského Znojma. Na podzim jsme 
zavítali do pohoří Chřiby a do okolí města 
Šumperka. I letos jsme vyrazili na Burčákový 
pochod do Brníčka. Závěr roku patřil účasti 
na silvestrovských ohňostrojích ve Svitavách 
a v Sebranicích.  

V r. 2022 jsme obnovili turistické značení 
na trase z Městských Maštalí k rybníku Zimka 
(žlutá TZ) a z Korouhve do Poličky (modrá TZ). 
Pustá Rybná – Borová – rybník Zimka. 

Ivan Kropáček, předseda spolku

Vrchol Bořeň nad Bílinou
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MaTami, centrum pro rodinu z.s.
Jsme nezisková organi-

zace zaměřená na preven-
tivní a podpůrné aktivity 
pro rodiny s malými dětmi, 
nastávající rodiče, dospí-
vající i seniory.

Aktivity máme otevřené široké veřejnos-
ti – pravidelné kluby rodičů s dětmi, odborné 
poradny (ekonomická, právní, speciálně-peda-
gogická, logopedická, homeopatická, psycho-

motorického vývoje, zdravotní), svépomocné 
skupiny (porucha autistického spektra, potra-
vinové alergie, podpora psychiky), kurzy, dis-
kusní skupiny, dílny, tábory i cvičení.

Nejúspěšnější akce roku – Kurz rodičov-
ských dovedností s psycholožkou Monikou 
Čuhelovou, diskusní skupiny Povídání o do-
spívání, Bazárky dětského oblečení, příměst-
ské tábory, kurz muzikoterapie nebo tvořivé 
tlapky.

V roce 2022 naše akce navštívilo 1 980 dětí 
a 2 150 dospělých.

Fungujeme díky nepostradatelné finanční 
podpoře MPSV, města Poličky, Pardubického 
kraje a spolupráce s CBM.

Děkujeme všem, kdo nám fandí a podporují 
nás!!!

Za tým MaTami
Martina Mihulková

Spolek Náš Martinů
Spolek Náš Martinů měl na počátku roku 36 

členů, z toho 2 čestné členy. Po předchozích 
dvou hubených letech, způsobených proti-
koronavirovými opatřeními, vstoupil do roku 
2022 s nadějí na obnovení svého poslání pro 

veřejnost. V prvním pololetí uspořádal Spolek 
dva koncerty v hudebním sálu CBM, a to Kon-
cert pro housle a klavír (Ivan Ženatý – housle, 
Igor Ardašev – klavír) a Klavírní recitál Pavla 
Voráčka. Dále ve spolupráci s Tylovým domem 

Jaroslav Novotný uskutečnil 
besedu s názvem Představe-
ní děl Bohuslava Martinů pro 
25. ročník Martinů fest Polič-
ka. Členové spolku se v květnu 
zúčastnili tradičního Otvírání 
studánek v obci Tři Studně 
a v červnu vernisáže obrazů 
našeho člena – akademic-
kého malíře Jiřího Štourače 
v Litomyšli. V druhém pololetí 
pořádal Spolek v hudebním 
sále CBM dva koncerty, a to 
koncert Dua Čechová – Pále-
níček (Jitka Čechová – klavír, 
Jan Páleníček – violoncello) 

a Písňový koncert Heleny Hozové za klavírního 
doprovodu Barbory K. Sejákové. V listopadu 
Spolek ve spolupráci se ZUŠ BM Polička pořá-
dal koncert Ensemble Unique (Kathrin Gande-
ra–Schumann – flétna, Jan Meisl – akordeon). 

Poslední akcí roku byla vernisáž Vzpomín-
kové výstavy obrazů Karla Mácala, která byla 
původně plánována na rok 2020 jako Hudeb-
ní paleta Karla Mácala 2. Všechny koncerty 
a ostatní akce měly velmi dobrou návštěvnost. 
Více informací lze získat na https://www.cbm-
policka.cz/cz/nas-martinu.

Rok 2022 zůstane pro Spolek smutnou 
vzpomínkou na nenahraditelnou ztrátu svého 
zakladatele a předsedy Jaroslava Novotného, 
který se svými hlubokými znalostmi života 
a díla Bohuslava Martinů nejvíce zasloužil 
o jeho popularizaci zejména na svých přednáš-
kách. Čest jeho památce!

Jaroslav Dobiáš

Mužský pěvecký sbor B. Martinů města Poličky z. s.
MPS B. Martinů je spolek, který sdružuje jak 

zájemce o mužské zpívání, tak čestné členy.
V současné době spolek sdružuje 21 členů.
Hlavní činností spolku jsou pravidelná se-

tkávání na zkouškách pěveckého sboru. Cílem 
činnosti spolku je reprezentovat město Poličku 
a jméno B. Martinů formou koncertních vy-
stoupení. V roce 2022 MPS B. Martinů provedl 
10 pěveckých vystoupení.

Důležité koncerty v roce 
2022: Stará Boleslav, Polička 
555, Zelená hora – Žďár n/S.

Kontakt: 
Oldřich Růžička, e-mail: 
oldaruzicka@seznam.cz 
tel.: 775 729 600

Oldřich Růžička – sbormistr

Jaroslav Novotný zahajuje Klavírní recitál 
Pavla Voráčka v červnu 2022.
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Ekocentrum Skřítek z. s.
Rok 2022 byl činorodý. 

Do dlouhodobějšího projek-
tu „Zájmové vzdělávání nás 
baví“, jsme zapojeni od roku 
2020 jako partneři MAS Ho-

licko za spolupráce MAS Poličsko. Letos jsme 
uskutečnili:

Odpolední mimoškolní programy:
�� Jaro je tady – poznávání jarní přírody 

(MŠ Bystré)
�� Poznáváme dřevo – procházky do příro-

dy, poznávání dřevin, práce se dřevem, 
výroba kouzelnické hůlky a dřevěné lžíce, 
kterou si každý snědl vuřtguláš (ZŠ Na 
Lukách Polička)
�� Toulání se Skřítkem – podzimní hry 

v lese a na louce (MŠ Sádek)
�� Kouzelný podzim – vycházky do podzim-

ní přírody (MŠ Borová)

Prázdniny se Skřítkem
Začátkem srpna 5 celodopoledních progra-

mů pro děti ve věku 5–15 let:
�� Rození mláďat a dětí

�� Mimikry
�� Náramky II
�� Tvoříme s přírodou (Land 

Art)
�� Tajemství jazyků

Pro MŠ, ZŠ i jiné skupiny 
v Poličce a okolí jsme v průbě-
hu roku poskytovali vzdělávací 
programy, např. Království 
včel, Výroba ručního papíru, 
Čokoláda – kde se vzala, Co ze 
stromů jíme či mlsáme.

20. a 21. října jsme po delší 
nucené odmlce připravili žá-
daný hravě-vzdělávací program Den stromů 
v Divadelním klubu v Poličce. Nachystali jsme 
čtyři stanoviště: Život na stromě hravě, Les náš 
kamarád, Houby rostou a Krátký film o přírodě. 
Pomáhali nám externí lektoři a dobrovolníci 
z řad studentů poličského gymnázia.

Přednášky pro veřejnost:
�� O Zemi a pro Zemi – o životě indiánů 

Kogi

�� Harmonie zdraví – pro lidi, kteří chtějí být 
zdraví a něco pro to udělat
�� Stezkami východního Tibetu – promítání 

a vyprávění.

Děkujeme všem spolupracovníkům a pod-
porovatelům.

Za Ekocentrum Skřítek z. s.
Ing. Eva Janečková

Divadelní spolek Tyl Polička
V roce 2022 se Divadelní spolek rozhýbával 

k další činnosti po covidové pauze, kdy před-
časně skončila některá naše představení.

Skupina s názvem „Mladý kočovníci“ premi-
érovala novou hru s názvem Balada o Franku 

Youngovi, ve které se nechali inspirovat smut-
nou postavou Františka Vacka, který se v pa-
desátých letech rozhodl postavit komunistické 
vládě. Než byl odsouzen k smrti, ukrýval se na 
Březinách. Kočovali po trase Telecí, Pustá Ryb-

ná, Borová, Oldřiš a Polička.
Další kočovná skupina PO-

PRASKD se pohybovala po 
trase Korouhev, Oldřiš, Borová, 
Telecí a Pustá Rybná s reprízo-
vanou hrou Legruti, inspirova-
nou tragickou pustorybenskou 
postavou Janem Makovským, 
který se stejně jako František 
Vacek rozhodl postavit teh-
dejšímu panstvu – jen o dvě 
století dříve.

Žáci Divadelní školy vedení MgA. a Mgr. Ve-
ronikou Jílkovou krom jiného odehráli červen-
cové představení Z deníku kocoura Modroočka. 
Na prosinec si pak mladší připravili pohádku 
Kašpárek v pekle a starší skvělou Dickensovu 
Vánoční koledu.

Co se kamenného divadla týče, pozvolna se 
rozbíhala příprava hry bratří Čapků Ze života 
hmyzu. Mladší skupina pod vedením Michala 
Moravce začala připravovat Cyrana z Bergera-
cu. Obě hry budou, doufejme, premiérovány 
v roce 2023. Nedílnou součástí naší činnosti 
je pak Divadelní klub. Informace o něm najdete 
jinde v této ročence. Pro poličské kapely také 
provozujeme hudební zkušebnu, ve které se 
aktuálně střídá zhruba 10 kapel.

Díky všem za ochotnou ochotnickou práci.
Petr Erbes st.

Balada o Franku Youngovi
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Skauti v Poličce v roce 2022
Rok 2022 byl pro skauty v Poličce mimo-

řádný řadou výzev, se kterými se museli vy-
pořádat. Mimo celoroční pravidelnou činnost 
v oddílech a družinách to bylo především 
vypořádání se s enormním zdražením energií 
a následně podpora Ukrajiny. 

U zdražení energií nám 
významně pomohlo město 
Polička mimořádnou dotací 
na rekonstrukci havarijního 
a neekonomického plynového 
topení ve skautském domě na 
Parkánech. 

Podpora Ukrajiny byla jak 
materiální (spací pytle), tak 
finanční, našlo se i ubytování 
u jedné naší skautské rodiny. 

Mimo pravidelných dobro-
volných brigád na skautské 
základně Maděra a na tábořišti 
u Nedvědičky jsme, díky daru 
od města v podobě kulatiny, zajistili výrobu 
nových kvalitních podlah pod podsadové sta-
ny na Maděře. 

Vydařený byl i letní skautský tábor, který se 
po dvou letech opět vrátil k Nedvědičce, tento-
krát v duchu „hvězdné brány“. 

Oldskauti pomáhali nejenom na potřebných 
brigádách, ale již tradičně splouvali řeku na 

kánoích, tentokrát již podruhé Berounku, nový 
úsek. Velké poděkování patří všem, kteří se na 
bohaté celoroční činnosti střediska podíleli. 
Další informace na webových stránkách www.
skauting.cz/policka

Mgr. Petr Nožka
vedoucí skautského střediska

Společnost Bohuslava Martinů v Poličce 2022
V pátek 8. dubna poličská pobočka SBM 

uspořádala v aule gymnázia členskou schůzi 
a klavírní koncert poličského rodáka MgA. Da-
niela Juna. 

V květnu jsme vyslechli řadu koncertů 
v rámci Martinů festu v Tylově domě. Studenti 
gymnázia natáčeli rozhovory s účinkujícími za-
hajovacího koncertu Martinů festu. 

Členové pobočky SBM celoročně využívali 
koncerty, které pořádal spolek Náš Martinů 
v CBM. V sobotu 4. června jsme navštívili 
v aule gymnázia přehlídku pěveckých sborů 
z Poličky a okolí v rámci akce Čas pro neoby-
čejné zážitky. 

Písňovou tvorbu B. Martinů prezentoval 
sbor Juliettes a Mužský sbor Bohuslava Marti-
nů města Poličky. 

Ve středu 29. června jsme zhlédli operu Len-
ky Noty Jsem kněžna bláznů, která se usku-
tečnila k 160. výročí úmrtí Boženy Němcové 
v rámci festivalu Smetanova Litomyšl. 

Ve čtvrtek 8. prosince nás potěšil koncert 
žáků a učitelů ZUŠ B. Martinů v Tylově domě. 

Závěr roku přinesl největší hudební zážitek, 
byl jím koncert Pražské filharmonie v Rudolfi-
nu, který 3. prosince uvedl pod vedením šéf-
dirigenta Emmanuela Villaumea dílo P. Haase, 
A. Dvořáka a B. Martinů. 

Pěvecký sbor Juliettes navštívil v pátek 
16. prosince koncert Ensemble Inegal v Lich-
tenštejnském paláci v rámci festivalu Dny Bo-
huslava Martinů.

Ellen Erbesová

PKF s hudebním ředitelem a šéfdirigentem 
Emmanuelem Villaumem
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Pionýr Polička v roce 2022
V tomto roce se po covidové pauze rozběhla 

činnost všech tří oddílů a to filmového, vodác-
kého a zdravotnického. Krom běžných celo-
ročních aktivit jsme také pořádali letní tábory. 
Mimo činnosti s dětmi jste také provedli pro 
nás obrovskou investiční akci, a to výměnu 
krytiny střechy na táborové základně Damašek.

„Filmáčové“ se seznamovali s filmovou tech-
nikou, prací s kamerou, střihem a vyráběli krát-
ké, občas i poučné filmečky. Pokud má někdo 
zájem, může se podívat na ukázky na YouTube 
na Filmáč Polička.

VOP neboli Vodácký oddíl Pionýra se 
scházel v klubovně a podnikl několik výprav 
např. do Sloupsko-šošůvských jeskyní či na 
Damašek. Vyvrcholením celého roku byl vo-
dácký putovní tábor, tentokráte po polské řece 
Dunajec. Tábora se účastnilo 44 vodáků a vo-
daček, takže se jednalo o organizačně nároč-
nou akci, která se vydařila k plné spokojenosti 
všech zúčastněných.

Členové oddílu „zdravoťák“ 
se po výuce a nácviku zúčast-
nili oblastního kola soutěže 
pořádané Červeným křížem, 
kde se umístili na postupují-
cím druhém místě. V krajském 
kole sice na stupně vítězů ne-
vstoupili, ale zúčastnili se ho 
s chutí a radostí.

Hlavní tábor na Damašku se 
nesl v duchu mytologie Vikin-
gů a zúčastnilo se jej 154 dětí. 
Bylo tedy plno, či spíše řeče-
no přeplněno.

Největší akcí finančního 
charakteru byla, jak už bylo 
uvedeno, výměna střešní krytiny, kdy jsme 

„papírovou“ vyměnili za hliníkovou za cenu 
550 tis. Kč. Chválíme Milana Macha se syny 
a městu Polička děkujeme za nezanedbatelný 
příspěvek.

Děkujeme všem, kteří jsou ochotni se bez-
platně bavit s dětmi.

Za všechny sepsal

Petr Erbes st.

Svatojosefská jednota Polička z.s.
Rok 2022 jsme započali v pořadí již 16. Jor-

dánským plesem, konaným vzhledem k před-
cházejícím proticovidovým opatřením až 

22. dubna. K tanci hrála skupina Mix a nechy-
běla bohatá tombola. 

Od června do srpna byly prostory Zahrady 
U Mlýna využívány adaptační skupinou pro 
ukrajinské děti. 

Začátek září patřil tradičně dětskému odpo-
ledni, kde mohli nejen školáci soutěžit v růz-
ných disciplínách a také se vyřádit na skákacím 
hradu. 11. září 2022 proběhl 15. Běh naděje. 
I přes nepřízeň počasí byla účast hojná a na 
boj s rakovinou se vybralo přes 9 tisíc korun. 

Rok jsme zakončili tradiční vánoční besíd-
kou o 4. neděli adventní 18. 12. 2022, která 
potěšila diváky krásným programem. Děti si 
pro nás připravily vánoční scénky. S kole-
dami vystoupil sboreček, scholička a schola. 
Nechyběla ani soutěž Na lovu, kde si mohli 
soutěžící poměřit vědomosti s P. Tomášem 
Enderlem.

Ve spolkovém domě Jordán probíhají pravi-
delně zkoušky zpěvu malých dětí. Je také mís-
tem setkávání mladých lidí, zkoušek různých 

hudebních těles, minikurzů tanečních lekcí či 
tréninku poličských šachistů.

Díky finanční podpoře města Poličky jsme 
mohli pokračovat v rekonstrukci plynové ko-
telny.

Prostory domu Jordán a Zahrady U Mlýna 
nabízíme široké veřejnosti k pronájmu k pořá-
dání svateb, rodinných a firemních akcí.

Více o činnosti spolku naleznete na 
www.jordanpolicka.cz.
Těšíme se na společná setkání v roce 2023.

�� Předseda spolku:  
Martin Baláš  
tel. 607 716 909
�� Správce domu Jordán:  

Mgr. Vít Kastner 
tel. 604 402 802

manželé Hamanovi

Dětské odpoledne

Tábor Dunajec 2022
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Pontopolis z.s. a Mime Fest
V březnu vypukla válka 

a my jsme spolu s Diva-
delním klubem nakládali 
dodávky mířící s materiál-

ní pomocí ze sbírky na Ukrajinu. Mohli jsme 
realizovat nádherné projekty a k nim patří až 
40 přednášek a workshopů na téma lidských 
práv a poznávání různých kultur světa v Par-
dubickém kraji, to vše díky České rozvojové 
agentuře a MŠMT. Nepodařilo se nám znovu 
rozjet náš hacknutý web a těšíme se na nový. 

Užili jsme si letní „rozvojový“ kemp pro děti na 
bobkárně. 

Neskutečná pak byla Noc neobyčejných 
zážitku, kdy jsme vyprodali všechno jídlo za 
necelé 2 hodiny! Krásný byl festival MIME 
FEST, těšil se vyprodaným sálům a podpořilo 
jej MKČR, Státní fond kultury, Pardubický kraj, 
Tylův dům a Divadelní klub Polička. 

Pontopolis by ale nebyl tak skvělý bez zcela 
zásadní podpory města Poličky, DĚKUJEME 
POLIČ (s) KO!

MO Senioři ČR Polička
Městská organizace Senioři ČR Polička má 

275 členů k 1. lednu 2023. V roce 2022 se 
nám podařilo uskutečnit 33 akcí – sportovních, 
turistických, poznávacích, kulturních i vzdělá-
vacích. K nejzdařilejším patřily sportovní hry 
na stadionu v Poličce, návštěva ZOO ve Dvoře 
Králové, společenské odpoledne k MDŽ v Ty-
lově domě, návštěva Baťova kanálu, relaxační 

pobyty ve Velkém Mederu a v Piešťanech, po-
sezení u vína s hudbou a tancem v KD v Ka-
menci. Poslední akcí byla návštěva vánočního 
Svojanova. Opět jsme byli úspěšní při kraj-
ských sportovních soutěžích, ze kterých se 
naši sportovci vždy vrátili s medailemi.

Všem sponzorům a zejména městu Polička 
děkujeme za podporu jak finanční, tak i věc-

nou – můžeme tak vítěze nejrůznějších soutěží 
odměnit kromě medaile a diplomu i nějakou 
věcnou cenou.

I pro rok 2023 máme připravený, věřím, že 
zajímavý, plán činnosti, z kterého si může kaž-
dý něco vybrat.

Za MO Senioři ČR Polička 
Věra Fialová, předsedkyně

Rybářské sdružení Vysočina 2022
Rok 2022 byl z důvodu doznívajícího covi-

du a též i nešťastných ukrajinských událostí 
mimořádně náročný. Všude bylo znát, že lidé 
mají strach z inflace, zdražování a především 
šíleného nárůstu cen za energie.

I tak, díky mimořádnému nasazení a oběta-
vosti, musíme tento rok hodnotit velice dobře.

Za rok 2022 do našeho sdružení vstoupilo 
dalších 123 nových členů z mnoha měst a obcí 
naší země a současný stav členské základny 

přesáhl již 2 000 členů. Vysa-
dili jsme celkem 120 000 kusů 
ryb o váze 1 084 q. Z toho 
26 000 kaprů a amurů, 80 000 
pstruhů a sivenů a 14 000 štik, 
okounů, candátů a sumců.

Musím zmínit i mimořád-
né dílo v podobě odbahnění 
spodní přehrady za celkovou 
částku pouhých 880 000 Kč, 
což je pouze zlomek oficiální 
běžné ceny. Rád bych podě-
koval všem členům, kteří dob-

rovolně přispěli celkovou částkou 220 000 Kč 
a též i zastupitelům našeho města za dotaci 
300 000 Kč. Poděkovat musím i Pardubic-
kému kraji za dotaci 170 000 Kč, zbytek jsme 
uhradili z našeho běžného hospodaření.

Velice si vážím, že i rok 2022 byl rokem 
našeho zodpovědného chování. Díky našemu 
nasazení a obětavosti jsme vše dobře zvládli, 
vše jsme do poslední koruny poctivě uhradili 
a nikomu nic nedlužíme. Naopak jsme na kon-
ci roku dokázali zahájit další významnou akci, 
a to odbahnění původní základní přehrady, což 
je úkol opět obrovský.

Je mi velkou ctí všem a každému jednomu 
obětavému členu poděkovat.

Jaroslav Martinů, hospodář RS Vysočina

Odbahnění spodní přehrady

_ poličské spolky
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Atletická sezona 2022
V roce 2022 soutěžilo napříč kategoriemi 

v krajských přeborech šest družstev. Nejlépe 
se umístilo družstvo mužů, které obsadilo 
2. místo ve společném přeboru Pardubického 
a Královehradeckého kraje. Ženy skončily ve 
stejné soutěži na 4. místě. V kategoriích mlad-
šího žactva a přípravek nepostoupilo ani jedno 
z družstev do krajského finále.

Můžeme se však těšit z mnoha individuál-
ních úspěchů:

Starší žák Samuel Šafář získal 3. místo na 
Olympiádě dětí a mládeže v hodu oštěpem, na 
MČR byl ve stejné disciplíně čtvrtý. Získal také 
5. místo v devítiboji a 7. místo v hodu diskem, 
9. ve vrhu koulí a 11. v běhu na 800 m. K těm-
to úspěchům pak přidal několik medailových 
umístění v Krajských přeborech jednotlivců.

Sára Melezínková se ve skoku vysokém 
umístila na 8. místě halového MČR starších 
žákyň. Ve stejné disciplíně pak získala i titul 
krajské přebornice.

Lukáš Kvapil v kategorii 
veteránů zaznamenal na MČR 
šest umístění v první desítce.

Na republikových soutěžích 
nás dále reprezentovali David 
Beneš, Jan Krištof, Marek Bu-
káček a Adéla Fliedrová.

V krajských přeborech jed-
notlivců se na medailových 
příčkách, kromě již zmíněných, 
umístili Adéla Boháčová, Kris-
týna Klimešová, Žaneta Petrá-
sová, Václav Šafář, Adam Šafář, 
Šimon Dudek a Jan Krištof.

Vítězství ve svých kategori-
ích v běžeckém Poháru Iscarex získali Adéla 
Boháčová, Adéla Fliedrová, Jan Krištof a To-
máš Fliedr.

Opět jsme také organizovali tradiční Běh 
kolem poličských hradeb, seriál závodů ve 
skoku vysokém a běžecký seriál Střítežská 

míle. Oddíl funguje díky podpoře města Polič-
ky a MŠMT a také díky poskytnutí zázemí od 
Masarykovy základní školy.

Ondřej Klimeš,  
předseda oddílu

TJ Štefanydes Polička v roce 2022
I šachové dění se v roce 2022 vrátilo prak-

ticky do “normálního režimu“ a šachové sou-
těže se uskutečnily skoro ve stejném objemu, 
jako před pandemií. Náš šachový spolek tak 
vstoupil do 101. ročníku své existence.

Členská základna spolku byla složena ze 
43 aktivních registrovaných členů. Do našich 
šachových kroužků se v roce 2022 přihlásil 

rekordní počet dětí! Jsme za to velice rádi a vě-
říme, že mnozí z nich se posléze stanou i re-
gistrovanými aktivními členy. Rádi přivítáme 
i další nové zájemce o svět 64 polí, a to nejen 
z řád mládeže!

Uspořádali jsme opět turnaje pro mládež 
i dospělé. Z nejvýznamnějších akcí je nutné 
zmínit Poličský rapid, který ovládl velmistr 

a reprezentant ČR Vojtěch 
Plát (celkem 54 účastníků) 
a 18. ročník Velikonočního 
turnaje mládeže, ve kterém bez 
ztráty zvítězil chotěbořský Ru-
dolf Jun (celkem 56 dětí).

V soutěžích družstev se náš 
A tým stále účastnil II. ligy 
(4. místo z 12). V krajských 
soutěžích dospělých jsme měli 

3 týmy. V soutěžích družstev mládeže jsme 
měli zastoupení v republikových i krajských 
soutěžích.

Nejlepších mládežnických výsledků dosáhla 
Klára Chmelová – 4. místo na Mistrovství ČR 
dívek do 8 let, 5. místo na Mistrovství Čech 
dívek do 10 let a zisk titulu přebornice Pardu-
bického kraje do 10 let v rapid šachu.

Více informací naleznete na nástěnce hos-
tince U Mrštíků, na našem Facebooku či webu: 
www.stefanydes.cz

Velmi dobrá spolupráce probíhá i s polič-
skými školami. Pravidelně spolupořádáme 
oblastní kolo přeboru škol. Masarykova ZŠ 
skončila druhá na krajském přeboru družstev 
1.–5. tříd ZŠ a kvalifikovala se na MČR škol 
(19. místo)!

David Schaffer
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Fitcentrum plavecký bazén
Rok 2022 byl pro fitko VESLO Polička ro-

kem úspěšným. Kondiční trenér, bývalý český 
reprezentant v naturální kulturistice a český 

rekordman silově vytrvalostního veslování Jiří 
Štěpánek (58) bodoval tentokrát v jiné disci-
plíně. Dne 6. července vytvořil český rekord 

s dalším zápisem do České 
knihy rekordů. Jednalo se 
o kondiční silově vytrvalostní 
test závodních veslařů, obrá-
cený veslařský benchpress, na 
maximální počet opakování 
v časovém limitu.

V srpnu pak překvapil 
Martin Máca Štěpánek (22) 
vítězstvím na soutěži Gladia-
tor Race v Pardubicích. Tento 
cvičenec parkouru, jógy, de-

chových cvičení a kondiční běžec se krátce na 
to ve fitcentru zlepšil v žebříčku silově vytrva-
lostního veslování o více než 200 míst.

Dne 19. listopadu dosáhl životního úspě-
chu fitness trenér Štěpán Staněk (27). V Praze 
v hotelu Hilton Prague vybojoval titul mistra 
světa v naturální kulturistice. 

V silově vytrvalostním – Štěpánkově veslo-
vání dosáhli v průběhu roku 2022 největších 
úspěchů borci Jung a Dvořáček. Závodní ves-
lař, vicemistr ČR Ondřej Jung (23) se probo-
joval z 9. na 5. místo žebříčku veslařů a David 
Dvořáček (43) skvělým startem na 31. místo 
v konkurenci 407 mužů. 

Více informací na FB: Fitko VESLO Polička.

Zleva Jiří Štěpánek, Martin Máca Štěpánek, Štěpán Staněk

CYKLO-SKI klub Polička z.s.
Sportovní klub s ambicemi vést lidi k po-

hybu, organizovat pohybové aktivity mládeže 
i dospělých a pořádat lokální sportovní akce.

Cca 35 členů (5 mládež), financování: členo-
vé, sponzoři, příspěvek města Poličky.

Hlavní sportovní aktivity: cyklistika, běžecké 
lyžování, IN LINE bruslení. Vytváření a údržba 
stop pro běžecké lyžování v areálu Na Salaši.

Možnost otestovat svoji fyzickou zdatnost 
(www.sport-test.cz).

Hlavní aktivity a výsledky 2022:
Vydrželi jsme v pohybu, kondici a normální 

náladě. Účastnili se řady akcí, uspořádali jsme 
2 úspěšné závody.

Lyžování
Cca 6 týdnů jsme v Poličce jezdili na běž-

kách v námi upravených stopách. Stopy vyu-
žívalo mnoho lidí, i mládež a rodiny s dětmi, 
z Poličky, Svitav, i okolí. Stopy využívaly i jiné 
sportovní kluby, např. SPORTREG ex Poličáka 
Karla Srnského, kam se nám přesunuli naši 
mládežníci i s částí sponzoringu, neboť Karel 
to s nimi dělá velmi dobře.

Účastnili jsme se JIZERSKÉ 50, 16 závodní-
ků z Poličky a okolí, 2 týmy jely KRKONOšskou 
70, 2 pak jely i MARCIA LONGA 70 km.

IN LINE
Uspořádali jsme opět 2 závody seriálu RVY-

TO – kolečkové lyže + IN LINE brusle, poprvé 
jako Memoriál Petra Vlčka. Nová rekordní účast 
65 lidí, závěr na Lucáku. Tři dvojice se účastni-
ly nočního IN LINE maratonu na 12 hodin kolem 
přehrady Olešná, brali jsme 2.–4. místo.

Cyklistika
Uspořádali jsme již 36. ročník Časovky na 

Lucký vrch „memoriál Libora Šafáře“ – s účas-
tí cca 90 závodníků! Tradiční oslava pohybu, 
společenství a přírody naší Vysočiny tentokrá-
te v extrémním počasí: déšť, silný vítr, teplota 
+5 °C. Velký obdiv všem, kdo přijeli a dojeli.

Ostatní závody a výsledky:
�� Pohár ČMV MTB: účast 2 mládežníků, 

celkově 1. místo a 4 vítězství Tomáš 
Svatoš. Napomáháme udržení tohoto 
lokálního seriálu.
�� Český pohár XCO: účast 1 junior, který 

zde sbíral zkušenosti.
�� Silniční závody: několik vítezství na 

časovce na Lucký vrch, na Svojanov 
a v ostatních lokálních závodech. Dan 
Petr se stal vicemistrem ČR MASTERS.
�� Výsledky odchovanců: Zuzana Šafářová 

3. místo na ME MTB eliminátor.

Další těžký rok po covidu s válkou i eko-
nomickou krizí zdůraznil význam sportovních 
klubů, spolků a důležitost a nenahraditelnost 
místního společenství. 

Těšíme se na setkání ve stopě i v sedle kola 
a rádi vás všechny uvítáme na akcích pořáda-
ných naším spolkem. 

Aktualizované informace vždy najdete na 
našem webu: www.cyklo-ski-policka.cz a na 
Facebooku www.facebook.com/cyklo.ski.klub.
policka/

Otakar Klepárník, 
předseda

IN LINE závody Memoriál Petra Vlčka
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SK Polička – oddíl házené
V roce 2022 se naše týmy (kategorie mini, 

mladší žákyně – jaro, starší žákyně – podzim) 
účastnily soutěží Liga Vysočiny.

Tým v kategorii mini nám dělal radost 
v průběhu celého roku, kdy se stal obávaným 
soupeřem pro ostatní týmy v soutěži. V této ka-
tegorii jsme uspořádali v roce 2022 v Poličce 
2 soutěžní turnaje. Tým v kategorii mladších 
žákyň v 1. polovině roku v soutěži obsadil 
3. místo (z 6 týmů). Hráčky týmu v 2. polovině 
roku přestoupily do kategorie starších žákyň.

V průběhu roku jsme v těchto kategoriích 
uspořádali 3 turnaje (2 soutěžní, 1 přátelský). 
V současné době je v týmu miníků 10 děvčat 
a 1 chlapec a v týmu starších žákyň 18 dívek.

Také v roce 2023 budeme pořádat v obou 
soutěžích domácí turnaje v hale gymnázia.

Rádi mezi sebou přivítáme nové tváře – dív-
ky narozené v roce 2014 a mladší. Mohou se 
přijít podívat (s rodiči) na naše tréninky v úterý 
a v pátek a zkusit si házenou s námi. Tréninky 
jsou od října do dubna v hale gymnázia a od 
května do září na hřišti v areálu fotbalového 
stadionu. V případě zájmu kontaktujte trené-
ry M. Běhounovou (tel. 602 284 848) nebo 
L. Škorpíka (tel. 605 915 747). 

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem 
rodičům našich hráček za jejich podporu a po-
moc při zajišťování dopravy na turnaje.

Ing. Libor Škorpík

Plavecký oddíl Orka Polička, z.s.
Plavci z oddílu Orka Polička se v roce 2022 

zúčastnili 2 krajských plaveckých soutěží 
– v jarním termínu v Č. Třebové a na podzim 
v Trutnově. V Č. Třebové se zúčastnili také po-
háru o Cenu třebovské lokomotivy.

V roce 2022 bylo v oddíle 18 dětí od 6 let 
až po mladší dorostenky. Tréninky probíhají 
dvakrát v týdnu (pondělí, středa) 1,5 hodiny. 
Děti jsou rozděleny do dvou družstev: druž-
stvo A a přípravka. Plavce trénuje předseda 
oddílu Zdeněk Jandík.

Jarních krajských závodů v Č. Třebové 12 le-
tého žactva a starších se zúčastnily 2 plavky-
ně. Účastnice si vylepšily své osobní rekordy 
a umístily se v první a druhé desítce.

Poháru o Cenu Třebovské Lokomotivy se zú-
častnila B. Slavíková. Podzimních krajských zá-
vodů 12tiletého žactva a starších v Trutnově se 
zúčastnili B. Slavíková, Z. Gavioli a A. Kneblo-
vá. Poličské plavkyně se mezi ostatními účast-
níky neztratily a vylepšily si své osobní rekordy.

Sportu zdar
Plavci a trenér Plaveckého oddíl

HC Spartak Polička z.s. – sezona 2021–2022
Muži „A“: krajská liga – 10. místo; 2. místo 

O pohár V. Martince – prohra ve finále s Jaro-
měří 2:1 na zápasy; celkem sehráno 35 utkání 
včetně play-off – 13 vítězství, 1 vítězství v pro-
dloužení, 2 prohry v prodloužení a 19 porážek, 
skóre 128:167

Muži „B“: meziokresní přebor – 3. místo; 
14 utkání – 8 vítězství, 2 výhry v prodloužení, 
4 porážky, skóre 71:41

Starší žáci: základní část – 14 utkání, 
16 bodů, 5. místo, skóre 83:94; nadstavba – 
12 utkání, 8 bodů, 5. místo, skóre 41:70

Mladší žáci: základní část – 17 utkání, 
30 bodů, 2. místo, skóre 236:37; nadstavba 

– 14 utkání, 27 bodů, 1. místo, skóre 202:39; 
ročník 2011 – 16 utkání – 13 výher, 2 remízy, 
1 prohra, skóre 287:57; ročník 2012 – 20 utká-
ní – 16 výher, 4 porážky, skóre 389:181; ročník 
2013 – 24 utkání – 20 výher, 4 porážky, skóre 
395:201; ročník 2014 – 20 utkání – 9 výher, 
1 remíza, 10 porážek.

Celkem 71 sportovců v mládežnických ka-
tegoriích. V základně se během sezony učilo 
bruslit 50 dětí.

Hráčka starších žáků Šarlota Stýblová zís-
kala v květnu 2022 s Českou reprezentací ka-
tegorie U16 na ME v Maďarsku zlatou medaili.
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Karate Polička 2022
V loňském roce byl oddíl karate Polička opět 

velmi aktivním. Věnovali jsme se nejen oblasti 
rozvoje mládeže (základní tréninky 2x týdně, 
pod záštitou Střediska volného času Mozaika), 
ale i tréninku sebeobranných technik (Kyusho, 
2x týdně) a přípravě na závody. Poličský oddíl 
byl reprezentován nejen v národních soustře-
děních (EMESKAI soustředění, Mistrovství 
republiky 2022), ale i na mezinárodních ak-

cích v Německu a Chorvatsku. Náš oddíl již 
také třetím rokem pořádal letní soustředění 
EMESKAI, jehož se zúčastnilo celkem 69 ka-
ratistů z celé republiky.

Výsledky vybraných závodů  
v roce 2022:
1) Easter Cup (Německo, Berlín

19.–23. 4. 2022):
�� Josef Král – 1. místo (boj 
muži absolutní)
�� Martin Kohut – 3. místo (boj 
muži 3.–4. kyu) + 1. místo 
(forma Quarta set)
�� Martina Pachovská – 1. mís-
to (boj ženy 3.–6. kyu) + 
2. místo (forma Tertia set)

2) Adria Action (Chorvatsko,
Veli Lošinj 
24. 9. – 1. 10. 2022)
�� Martin Kohut – 1. mís-
to (sportovní boj muži 
3–6. kyu) + 1. místo (forma 
Quarta set)

�� Kryštof Tomáš – 2. místo (sportovní boj 
muži 3–6. kyu) + 1. místo (forma Tertia 
set)

3) Mistrovství republiky 
EMESKAI 2022 
(Praha 12. 11. 2022):
�� Václav Nekvinda – 2. místo (sportovní 

boj muži 3.–4. kyu) + 3. místo (forma 
Quarta set)
�� Filip Chládek – 1. místo (sparing muži 

pod 16) + 2. místo (forma Secunda set)
�� Martin Kohut – 2. místo (forma Quinta 

set)
�� Kryštof Tomáš – 1. místo (forma Quarta 

set)
Oddíl Karate Polička získal celkové 2. místo 

v Lize EMESKAI CZ za rok 2022.
Tímto bych chtěla poděkovat celému týmu 

trenérů našeho oddílu za jejich vedení, podpo-
ru a nasazení při trénincích i závodech. Velké 
poděkování samozřejmě patří i všem našim 
členům.

Za oddíl Karate Polička
Martina Pachovská

_ sportovní kluby a oddíly

Sk8 Slalom Polička z.s.
V roce 2022 se konečně opět více otevřel 

skateboardový svět a bylo tak možné vyjet 
do světa posbírat nejen zážitky, ale i spous-
tu úspěchů. Část poličského týmu zahájila 
sezónu skejtovačkou v betonových kanálech 
uprostřed Nového Mexika (USA). Další velkou 
událostí světa slalomu na skateboardu byly, po 
několikaleté odmlce, závody v Paříži. Pařížské 
klání se konalo přímo v centru v podstatě pod 
Eifellovou věží. Na Trocaderu se celému polič-
skému týmu povedlo posbírat spoustu skvě-
lých umístění. Emily Martinů a Anička Šafrán-
ková dominovaly v kategorii teens a vzaly obě 
první místa a v juniorské kategorii jsme získali 
všechna umístění kromě prvního (2. K. Macho-
vá, 3. T. Mach, 4. M. Maděrová, 5. T. Dvořáko-
vá, 6. M. Falt). V kategorii open v konkurenci 
33 jezdců vybojoval Dušan Dvořák 25. místo, 
Petr Klein 22. místo, Petr Martinů 15. místo, 
Zdeněk Mach 8. místo a Petr Matouš 2. místo.

Mimo zahraniční závody jsme objeli i ně-
kolik republikových. Díky tomu poličští zá-

vodníci dominují i v Českém 
poháru. Verunka Johanová 
obhájila 2. místo v kategorii 
dětí. Juniorskou kategorii nej-
lépe zastoupila Tereza Dvořá-
ková s 2. místem, 3. umístění 
vybojovala Emily Martinů 
(5. A. Šafránková, 6. T. Mach, 
7. M. Falt, 8. M. Maděrová). 
V kategorii amatérů utrhl Du-
šan Dvořák 1. místo, Petr Mar-
tinů skončil 7. a Petr Duda na 
8. místě. Standa Nožka bere 
v sezoně 2022 4. místo, Zden-
da Mach 3. místo a Petr Ma-
touš 2. místo v kategorii PRO Českého poháru.

Všichni odvedli skvělou práci i při organi-
zaci tradičních srpnových závodů, které i letos 
přivedly velké množství nejen zahraničních 
závodníků. Děkujeme a moc si vážíme práce 
všech, kteří jsou součástí tohoto skejtového 
cirkusu a pomáhají ho posouvat dál! Zveme 

všechny 12.–13. srpna 2023 do „Širocka“ a na 
nábřeží do Poličky, bude to zase super podíva-
ná. Děkujeme všem za podporu s městem Po-
ličkou v čele. Budeme moc rádi, když se k nám 
přidáte vy nebo vaše děti a budeme moci spo-
lečně sdílet radost z oblouku! 

Maty
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TJ Spartak Polička, z. s.
V roce 2022 Spartak sdružoval 5 oddílů – 

volejbal, tenis, stolní tenis, lyžování a rekreační 
sporty. Na konci roku měla TJ 385 členů. TJ 
Spartak provozuje Sokolovnu, venkovní vo-
lejbalové kurty, tenisové kurty a budovu teni-
su, lyžařský vlek se zázemím, půjčovnou lyží 

a zasněžování svahu. Kromě oddílů v Sokolov-
ně sportují dvě školy ZŠ Sádek a SOŠ a SOU 
Polička. V prostorách je i posilovna, spinning 
a Fit – Fun Studio Aleny Pavlišové, které nabízí 
širokou škálu využití pro muže a ženy. Sokolov-
nu lze využívat i na soukromé akce, a to svatby 

a různé oslavy. Sokolovna se neustále udržuje, 
zvelebuje, probíhají opravy, aby byla provozu 
schopná.

Předseda TJ Spartak Polička
František Harašta

Sportovní kluby Polička, z.s.
Oddíl kopané byl v Poličce založen v srpnu 

1922. Vloni v létě jsme oslavili úctyhodných 
100 let od založení.

V současnosti má oddíl kopané 8 fotbalo-
vých mužstev v různých věkových kategorií, ve 
kterých je aktivních 139 členů.
�� Fotbalová školička
�� Mladší přípravka – Krajský přebor PK
�� Starší přípravka – Krajský přebor PK
�� Mladší žáci – Krajský přebor PK
�� Starší žáci – Krajský přebor PK
�� Dorost – I. A třída PK
�� Muži „B“ – Okresní přebor Svitavska
�� Muži „A“ – I. A třída PK

Areál SK Polička
V areálu se nachází 2 travnaté hrací plochy 

(tréninkové osvětlené), hřiště s umělým po-
vrchem na házenou a hokejbal. Po celý rok 
je možnost ubytování v autokempu, ubytovně 
a k občerstvení je k dispozici celoročně ote-

vřená hospoda s venkovním 
posezením. Hospoda i auto-
kemp byl v roce 2020 pronajat 
soukromým osobám, zrekon-
struován a změněn i název na 

„V OFSAJDU“. V prostorách 
poličského stadionu je také 
hodně využívaný street wor-
koutový park.

Den fotbalu 2022 – opět 
jsme po covidové odmlce 
spolupořádali v našem areálu 
hudební festival Den fotbalu 
(Škwor, Rybičky 48, Olym-
pic, Mirai, Pokáč, Sima, Kali, 
Marpo, Poetika, Arakain, Pekař, Raego, Walda 
Gang, SPS…), kdy areál celé 2 dny doslova 
praskal ve švech… Součástí Dne Fotbalu byl 
i Turnaj v malé kopané za účasti 32 mužstev 
z celé ČR.

Oddíl kopané je vedený výkonným výborem 
SK Polička, jehož předsedou je Ing. Roman 
KYSILKO, místopředsedou Ing. Jozef OPINA 
a členy výboru pak jsou Václav OBOLECKÝ, 
Martin KLEIN, Jarmil ANDRLE a Petr SCHEIB.

VPS Stavoblock Polička z.s.
Sezóna 2021/22 byla po nucené covidové 

pauze konečně řádně dohrána a pro nás do-
padla vcelku solidně, i když jen s bramborovou 
příchutí. Po základní části, kde jsme obsadili 
pěkné druhé místo, nás čekal ve čtvrtfinále 
play-off celek Royal Flush Brno. Po drama-
tickém průběhu náš tým vyhrál 2:1 na zápasy 
a v semifinále tak mohl změřit síly s okresním 
rivalem z Moravské Třebové. Ač naše muž-
stvo bylo v souboji mírným favoritem, tuto 
roli jsme nepotvrdili a prohrou 2:0 na zápasy 
na nás zbylo jen utkání o třetí místo. V tomto 
střetnutí s Chemcomexem Praha rozhodovaly 

o výsledku až pokutové kopy 
(v základní hrací době byl stav 
1:1), které zvládl lépe náš praž-
ský soupeř a na nás tak zbylo 
jen to nepopulární čtvrté místo. 
Mistrem republiky se stal ce-
lek Sparty Praha.

Poděkování za příkladnou 
reprezentaci patří všem hrá-
čům i realizačnímu týmu, ne-
méně tak i našim partnerům 
a sponzorům, především pak 
firmě Stavoblock system.

Starší žáci



27

_ sportovní kluby a oddíly

Oddíl odbíjené TJ Spartak Polička
Rok 2022 znamenal pro poličský volejbal 

návrat do vybudovaných pozic před covidem. 
Děvčata i chlapci našeho oddílu bojovali 
v krajských přeborech, ligových soutěžích, 
v Českém poháru mládeže, barevném minivo-
lejbalu a na tradičních turnajích.

V přehazované dívek nastupovala nová 
mladá krev. Děvčata se neztratila, většinou ve 
svém přeboru vybojovala umístění na rozší-
řeném podiu – 6. místo, hrála i v B skupině. 
O kategorii výše v trojkovém dívčím D 2 volej-
bale opět nové tváře, v soutěži jsme měli dvě 
družstva. Děvčata se rozehrávala pro šestkový 
volejbal. Konečné 4. místo A týmu a 10. místo 
B týmu bylo odpovídající. V kategorii trojek 
D 1 nám děvčata udělala největší radost, na 
každém turnaji bojovala a v posledním kole pro 
sebe urvala titul Přebornic Pardubického kraje. 
Naše přebornice, Elišku Machovou, Báru Pe-
šavovou, Anetu Prokopovou, Báru Sodomko-

vou a Natku Nedělovou přijal i starosta města 
Poličky. Tato děvčata hrála i krajský přebor 
žákyň, kde se umístila na 5. místě. V trojkách 
chlapců zůstalo naše družstvo těsně pod me-
dailovým umístěním.

Starší žáci v této sezóně obsadili místo druhé. 
Nejvýše postaveným družstvem jsou kadetky, 
které nastupovaly v 1. lize. V této republikové 
soutěži se nám velmi dařilo. Do závěrečných 
bojů jsme postupovali s nadějí bojovat o extra-
ligu. Přestože jsme odehráli všechna vítězná 
utkání v nadstavbě, k postupu nám chybělo 
manko bodů ze skupiny, s Lanškrounem. Li-
govou příslušnost jsme i tak udrželi pro další 
sezónu. A pak se čekalo, ČVS reorganizoval 
soutěže. Ligu za ligu, ale 2. ligu U 20 jsme 
směnili s Rychnovem nad Kněžnou, aby moh-
la hrát i děvčata ročníku 2004. Ke konci roku 
2022 jsme dohráli svoji skupinu a čeká nás 
nadstavbová část. V Českém poháru jsme se 

pohybovali těsně ve druhé desítce, pohár hrá-
lo 32 družstev. Právě tento tým byl vyhlášen 
i Sportovcem Svitavska společně se svou tre-
nérkou. To je, myslím, velký úspěch. Děvčata 
také brala medailová umístění na turnaji v Čes-
ticích – 2. místo a již podruhé za sebou vyhrála 
Zmrzliňák v Lupenici. Eliška Bartošová byla vy-
hlášena nejlepší hráčkou turnaje. V Lupenici se 
dařilo i mladším a starším žákyním – 2. místa. 
Mladší žákyně přivezly i 2. místo z Kvasin. Na 
barevných festivalech minivolejbalu naše děv-
čata a kluci brali 9. medailí, a to i zlaté.

Mezi dospělými hrají muži krajský přebor 
II. třídy a pyšní se titulem vítěze Poháru Par-
dubického kraje, který budou obhajovat. Naší 
hlavní prázdninovou akcí je volejbalové sou-
středění v Česticích.

Předsedkyně oddílu odbíjené
Mgr. Ludmila Haraštová

Stolní tenis 2022
Oddíl stolního tenisu TJ Spartak Polička 

v současné době eviduje 18 dospělých hráčů 
a 8 žáků.

„A“ mužstvo hrající krajskou soutěž skončilo 
na 7. místě s 9 vítězstvími, 7 remízami a 6 po-
rážkami v klidném středu tabulky a odstupem 
pouze jediného vítězství na 3. místě.

Družstvo „B“ bez jediné porážky zvítězilo 
v okresním přeboru. V konkurenci kvalitních 
týmů je to velký úspěch!!!

Družstvo „C“ v okresním přeboru v klidném 
středu tabulky nakonec obsadilo 6. místo.

Pochvalu zaslouží i družstvo „D“, uhrálo se 
ctí celou sezónu. Díky nim zapojujeme mladé 
hráče. Polička má v okresním měřítku jediná 
čtyři družstva, navíc všechna pouze místní.

S medailových úspěchem se vrátili naši hrá-
či L. Sevčik a O. Dostál z turnajů v Lanškrouně 
a Velkého Meziříčí.

V okresním měřítku neexistuje v součas-
nosti soutěž žáků, postupně budeme zapojo-
vat naše žáky do bodovacích turnajů v krajské 
úrovni. 

Pokud si chcete zkusit stolní tenis budete 
vítáni v pátek od 15:00 hodin v poličské so-
kolovně.

Za oddíl stolního tenisu
J. Baláš

Tenisový rok 2022
Soutěží družstev se zúčastnila čtyři družstva.
�� Minitenis – děti 6 a 7 let. V základní 

skupině skóre zápasů 0:4, ve skupině 
útěchy 3:3.
�� Babytenis – děti 8 a 9 let. Skóre zápasů 

0:3 a celkově 4. místo.
�� Starší žactvo – skóre 2:2 a celko-

vě 3. místo.
�� Senioři – skóre 1:6 a celkově 7. místo.

Mezi jednotlivci byl nejvíce vidět Vojtík Zer-
zán v kategorii babytenis.

Vojtík byl nejlepším hráčem našeho okresu 
a patřil mezi šest nejlepších hráčů Východních 
Čech. Hrál 28 turnajů po celé republice, byl 2x 
druhý a 8x třetí. S družstvem Hlinska získal titul 
přeborníka Východočeského kraje a postou-
pil s ním na MR v Prostějově. Oddíl prováděl 
pravidelnou údržbu areálu a největší investiční 
akcí byla výměna dvou velkých dveřních systé-
mů za úspornější v dolním patře budovy. Oddíl 
tenisu měl v roce 2022 celkem 45 členů.

Z. Jílek
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Gymnázium Polička
Gymnázium Polička nabízí vše-

obecné vzdělání ve čtyřletém a os-
miletém oboru. Vzrůstající zájem 
o studium dokládá mimo jiné vyšší 
počet studentů navštěvujících školu 

v probíhajícím školním roce či zájem o příprav-
né kurzy, které škola pro uchazeče o studium 
nabízí. Gymnázium disponuje moderním záze-
mím a vybavením pro výuku a pro sportovní 
a další volnočasové aktivity.

Pedagogický tým gymnázia usiluje pře-
devším o vytváření podnětného prostředí, 
v němž každý student nachází prostor pro 
rozvoj svého nadání a osobnosti. Studenti se 
v průběhu studia účastní celé řady přednášek, 
workshopů, praktických exkurzí a jazykových 
a vzdělávacích pobytů v zahraničí. Spolupráci 
se zahraničními školami se vedle dlouholetého 
partnerství s gymnáziem v německém Tanger-
münde daří postupně rozšiřovat o školy v USA 
a na Slovensku. Významnou roli v životě školy 
hraje program DofE (Mezinárodní cena vévo-
dy z Edinburghu), který podporuje mladé lidi 

v jejich osobnostním rozvoji 
a růstu.

Gymnázium se snaží při-
spívat k veřejnému dění v Po-
ličce. Z pestrého výčtu aktivit 
jmenujme zapojení studentů 
do pořádání happeningu Pa-
matuj!, spolupráci na ucho-
vávání historické paměti díky 
projektu Příběhy našich sou-
sedů organizace Post Bellum, 
každoroční připomínku tématu 
lidských práv prostřednictvím 
Maratonu psaní dopisů atd. 
Mezi tradiční aktivity školy pa-
tří studentská slavnost Majáles 
či Studentský ples v Tylově domě.

Studenti poličského gymnázia získávají 
četné úspěchy napříč vědomostními i sportov-
ními soutěžemi a opakovaně jsou oceňováni 
v anketě Mladý talent Pardubického kraje.

Škola se díky zapojení do projektových 
výzev snaží neustále zlepšovat prostředí 

a vybavení pro výuku a zázemí pro studenty 
a pedagogy. V uplynulém školním roce prošla 
budova školy zásadní rekonstrukcí související 
s úsporou energií (výměna oken, rekonstrukce 
kotelny a regulačního systému).

Josef Dvořák
ředitel školy

SOŠ a SOU Polička
SOŠ a SOU Polička je již po několik let stálicí 

na poli vzdělávání v oblasti gastronomie. Neu-
stále si drží prestižní označení Nejoceňovaněj-
ší gastronomická škola v ČR. Nabízí maturitní 
studium v oborech Gastronomie ve službách 

a Hotelnictví a cestovní ruch. Gastronomii naši 
studenti úspěšně prezentují na soutěžích, za-
jišťují tak pro sebe účast na netypických exkur-
zích a stážích (Palírna Prádlo, italské Cesenati-
co či francouzské městečko Pithiviers). 

Bez povšimnutí nezůstává 
ale ani odvětví Hotelnictví 
a cestovní ruch, tam letošní 
maturanti dosáhli skvělého 
výkonu na Mezinárodním ve-
letrhu fiktivních firem. Své 
cestovatelské a průvodcovské 
nadšení pak zúročují při jed-

nodenních či vícedenních exkurzích (Vídeň, 
Drážďany, Cesenatico, Pithiviers a Paříž).

SOŠ a SOU Polička pociťuje z řad rodičů 
a budoucích žáků i nadále enormní zájem o tří-
leté „učňovské“ obory Kuchař-číšník, Řezník-

-uzenář a Cukrář. 
Jde o hojně navštěvované specializace 

s atraktivní nabídkou kurzů Barman, Barista, 
Teatender, Carving a Someliér, které tak ná-
ležitě zvyšují uplatnitelnost absolventů SOŠ 
a SOU Polička na trhu práce.

J. Boháčová, SOŠ a SOU Polička

Den s DofE

_ poličské školství
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Základní škola Na Lukách Polička
Žákům naší školy poskytneme kvalitní zá-

klady vzdělání, při kterém budeme s pedago-
gy u dětí rozvíjet nadání, rozumové i fyzické 
schopnosti a taktéž posilovat zdravý vývoj 
osobnosti. 

Během roku proběhlo mnoho inspirujících 
akcí, například:
�� Co Čech, to muzikant – koncertík 

třídních hudebních skupin z osmých 
a devátých ročníků.

�� Projektové dny ve spolu-
práci s Gymnáziem Polička, 
kde opakovaně probíhala 
projektová výuka zaměřená 
na přírodní vědy.
�� Zahradní slavnost, pořádaná 
ve spolupráci se spolkem 
rodičů, při které probíhá 
hravou formou neformální 
začlenění prvňáčků do školy.

Všechny další informace můžete najít na 
webu školy a na YouTube kanálu školy.

Dlouholetý ředitel pan Eduard Střílek za-
slouženě odešel do starobního důchodu, i na 
tomto místě mu chceme poděkovat za oběta-
vost, a hlavně lidskost při výkonu ředitelování. 

Ve vedení se objevily nové tváře: ředitel pan 
David Šafář a zástupci ředitele paní Stanislava 
Freundová a pan Michael Dvořák.

V letních měsících byly v budově druhého 
stupně zrekonstruovány toalety, vzduchotech-
nika a také po mnohaletém čekání jsme moder-
ně vybavili školní kuchyňku.

Mgr. David Šafář, ředitel školy

Střední škola obchodní a služeb SČMSD Polička, s. r. o.
„Obchodka“ inovuje, avšak 
zůstává věrná tradici
Uplynulý rok byl na „Obchodce“ opět dy-

namický jak v oblasti budování zázemí školy, 
tak v oblasti vzdělávání samotného. Soukromá 
škola bez nutnosti školného nabízí tři maturitní 
obory, tři učební obory, nástavbové maturitní 
i kombinované studium. 

Nejmladším oborem je studium v oblasti 
grafických služeb v marketingu, kde se snoubí 
tradiční obor Obchodník s nejnovějšími tren-
dy – v nové interaktivní učebně se žáci vzdělá-
vají pro aktuální potřeby trhu práce. 

Obor Veřejnosprávní činnost je tradičně vlaj-
kovou lodí studijních oborů a jeho absolventi 
jsou úspěšní i v dalším studiu na VŠ.

Ve škole přibyly nové odpočinkové zóny, dvě 
učebny prošly kompletní renovací a žáci nově 
pracují napříč předměty s třiceti Apple Ipady, 
které jsou jim velkou motivací a naplňují heslo 

„Učit se hravě a dravě“, k čemuž nám pomáhá 
i projektová výuka propojující předměty napříč 
vyučováním.

Kadeřnice, kosmetičky 
a maséři vedle teoretického 
studia pracují v našich saló-
nech v domě U Růže a v kom-
plexu u Liboháje. Salóny jsou 
otevřené veřejnosti, žáci se 
účastní školení a drží krok 
s dobou – ultrazvukové čištění 
pleti, galvanické ošetření, lym-
fatické masáže, lávové kameny, 
baňkování, barvení a účesová 
tvorba. Dopřejte si péči a zjis-
těte doslova na vlastní kůži, co 
naši žáci umí.

Nežijeme ovšem jen ško-
lou a ve škole. Vypravili jsme 
se na třídenní adaptační pobyt, účastníme se 
soutěží odborných dovedností nebo je sami 
pořádáme, navštěvujeme divadelní představe-
ní v Brně a Hradci Králové, chystáme lyžařský 
a vodácký kurz, soutěžili jsme na Prezentiádě, 
spolupracovali s podnikatelským inkubátorem 
P-PINK a mnoho dalšího.

Do dalšího roku vstupujeme s velkým oče-
káváním. Chystáme dvoudenní výpravu do 
Europarlamentu ve Štrasburku a třítýdenní 
studijní pobyt v Barceloně pro třicet vybraných 
žáků. Akreditace v projektu Erasmus+ nám 
umožní cestovat minimálně následujících pět 
let. Máme se na co těšit!

Zrekonstruované toalety

_ poličské školství
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Masarykova ZŠ
Školu navštěvuje 720 žáků rozdělených 

do 31 tříd. Pedagogové se věnují žákům se 
speciálními vzdělávacími potřebami a žákům 
talentovaným. V současné době působí na 
škole školní psycholog. Masarykova ZŠ je 
pověřenou školou pro výuku žáků s jiným 
mateřským jazykem, především ukrajinským 
a vietnamským.

Naši žáci každoročně výborně reprezentují 
školu v mnoha sportovních a vědomostních 
soutěžích i olympiádách. Výsledkem bývá vel-
mi dobré umístění v krajských a celostátních 
kolech.

Vedle samotné výuky se podařilo zorganizo-
vat celou řadu projektových dnů s cílem naučit 
žáky vidět poznatky v souvislostech. Jedná se 
mimo jiné o projekty – Abeceda peněz, Učíme 
se hospodařit, Pohlazení pro maminky, Život 
máš ve svých rukou.

Tradicí již dlouhodobě zůstává lyžařský kurz, 
adaptační pobyt a vrstevnický program pro 
žáky 1. a 9. ročníků.

Od letošního školního roku došlo ke zvýšení 
hodin informatiky na prvním i druhém stupni. 
Z operačního programu Výzkum, vývoj a vzdě-
lávání – Šablony III byly zakoupeny učební 
pomůcky pro kroužek robotiky i samotnou vý-
uku – mobilní učebna s tablety a chromebooky.

Na jaře se k naší radosti uskutečnila Za-
hradní slavnost, na které společně s realizátory 
a pedagogy byla prezentována nová školní za-
hrada. V jižní části areálu došlo k vytvoření es-
teticky hodnotné zahrady skládající se z dlou-
hověkých druhů dřevin, kvetoucích keřů, 
bylinkových a květinových záhonů. Prostor je 
doplněn vzdělávacími informačními tabulemi 
z oblasti přírody a dalšími prvky z přírodních 
materiálů.

Základní umělecká škola Bohuslava Martinů Polička
Škola realizuje výuku 

ve čtyřech uměleckých 
oborech – v hudebním, 
výtvarném, tanečním a li-
terárně dramatickém s cel-
kovou kapacitou 510 žáků. 

V posledním roce se počet žáků opět přiblí-
žil k hranici kapacity, zaměstnanců má škola 
celkem 35, z toho čtyři vyučující na rodičovské 
dovolené.

Rok 2022 nám postupně umožnil návrat 
k uměleckému životu, který opět přinášel kon-
certy, představení, výstavy i soutěže, jak jsme 
byli zvyklí před dobou pandemie. 

Pro veřejnost jsme připravili více než se-
dmdesát akcí a mj. jsme se – jako již tradičně 

– připojili k celorepublikovému happeningu 
ZUŠ OPEN – tentokrát formou dne otevřených 
dveří.

Po dvouleté odmlce škola opět uspořádala 
celostátní přehlídku Mládí a Bohuslav Marti-
nů – tentokrát v oboru hudebním (soutěžilo 

se v kategorii zpěv a dechové nástroje) a dále 
v oboru tanečním. 

Žáci uměleckých škol se mohli po covidové 
pauze účastnit mnoha dalších soutěží a vý-
sledky byly nad očekávání – a to jak na poli 
celostátním, tak mezinárodním. Nejúspěšněj-
ším reprezentantem školy byl pravděpodobně 
Štěpán Jandl (klarinet), který získal v průběhu 
celého roku postupně vítězství v celostátní 

soutěži Litvínovské dřevohraní, poté v celo-
státním kole soutěže ZUŠ a na podzim sklízel 
své žně v mezinárodní soutěži The North Inter-
national Music Competition, kde získal 2. cenu, 
přičemž 1. cena v jeho věkové kategorii ne-
byla udělena. Soutěže se zúčastnili hudebníci 
z 30 zemí celého světa! 

Těsně před koncem roku dorazila zpráva 
z další mezinárodní soutěže World Open On-
line Music Competition 2022, na které získal 
1. cenu nejvyššího stupně s názvem „Concert 
performer“.

Závěr roku pak uzavřelo baletní představení 
Louskáček, které na hudbu P. I. Čajkovského 
nastudovali žáci tanečního oboru pod vedením 
vyučujících Venduly Pelzové a Nikol Resslero-
vé. Toto vánoční pohlazení bylo nadstandard-
ním a vpravdě okouzlujícím uzavřením umělec-
ké cesty v naší škole v roce 2022.

Více o činnosti školy na 
www.zusbmpolicka.cz

Gabriela Vraspírová Vorbová

Baletní představení Louskáček

_ poličské školství
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Speciální mateřská škola a základní škola Polička
Speciální mateřská škola a základní škola 

Polička se nachází na ulici Jiráskova 825. V zá-
kladní škole se vzdělává 46 žáků s mentálním 
postižením, více vadami a autismem, speciální 
mateřskou školu navštěvuje 10 dětí. 

Dvacet žáků navštěvuje základní školu zří-
zenou podle par. 16 odst. 9 školského zákona, 
která je určena žákům s lehkým mentálním 
postižením. 22 žáků se středně těžkým men-
tálním postižením, více vadami a autismem 
navštěvuje ZŠ speciální a 4 žáci jsou v příprav-
ném stupni.

Žáci naší základní školy pracují podle ŠVP 
s mírně upravenými výstupy oproti žákům zá-
kladních škol tak, aby v psychické pohodě byli 
schopni se naučit všem základním znalostem 
a dovednostem a po vyučení v řadě oborů se 
mohli bez problémů zapojit do pracovního 
i osobního života.

Jako škola jsme zapojeni do projektů Šab-
lony II. a Šablony III. Součástí šablon je i čte-
nářský klub, práce s ICT, projektové dny jak ve 
škole, tak mimo školu. Účastníme se i projektu 
Ovoce do škol a též platíme obědy některým 

dětem prostřednictvím nadace 
Women for women. Realizu-
jeme se i v celostátní soutěži 
Recyklohraní – sběr a třídění 
odpadu a plnění různých úkolů. 

V rámci školního roku pořá-
dáme i řadu akcí, při kterých 
žáci nesedí v lavicích. Uží-
váme si na výletech, pěších 
túrách, pořádáme projektové 
dny, soutěžíme v pěveckých, 
sportovních, výtvarných i dal-
ších soutěžích, organizujeme 
Benefiční koncert, soutěž škol 

„Jarní zpívání – karaoke“ a ve-
řejnou vánoční besídku. Orga-
nizujeme pro děti i žáky canisterapii, hipotera-
pii a muzikoterapii. Jsme škola se vším, co do 
správné školy patří.

Na školní zahradě nám přibylo pískoviště 
a několik herních prvků pro naše menší děti. 
Další velkou akcí by měla být přístavba školy. 
Na základě výzvy IROP jsme nyní ve fázi pří-
pravy projektové dokumentace přístavby čtyř 

tříd, relaxační a terapeutické místnosti, cvičné 
kuchyňky a třídy pro děti z MŠ.

Každý, kdo by chtěl vědět více o novinkách 
nebo našich dalších aktivitách, najde nás na 
www.szspolicka.cz.

Děkujeme všem sponzorům a městu Polička 
za poskytnuté finanční prostředky.

Mgr. Miroslava Zrůstová, zástupce ředitele

MŠ Polička, Palackého nám. 181
Naše MŠ se nachází v historickém centru 

města na Palackého náměstí. Budova je zdo-
bena zelenými dřevěnými vraty, za kterými 
se pro děti otevírají velké prostory. V MŠ se 
vzdělává celkem 50 dětí ve věku 2–7 let a jsou 
rozděleny do dvou tříd. Kolektiv zaměstnanců 

tvoří 4 pedagogové, 2 provozní pracovnice 
a logopedická asistentka. Pravidelně probíhá 
vzdělávání pedagogů i provozních pracovnic.

V MŠ stále pracujeme s programem Začít 
spolu, vzdělávání a činnosti probíhají v cen-
trech aktivit, kde se děti učí samostatnosti, 

vzájemné spolupráci a pomoci 
druhým, učí se řešit problémy.

Akce pro děti – oslava Tří 
králů, masopustní karneval, 
kouzelník s dopravní školič-
kou, velikonoční a vánoční 
tvořivé dílny, robotika v MŠ, 
výlet do ZOO Jihlava, Bongo 
Brno, muzeum hraček v Březo-
vé nad Svitavou, čarodějnický 
a haloweenský rej, malování 
na obličej, kurz keramiky a fi-
nanční gramotnosti, dopravní 

hřiště, divadelní a filmová představení, výstavy 
v muzeu, rozloučení se školáky, čertovský rej, 
zpívání u rozsvícení stromečku, kurz plavání 
a bruslení.

V MŠ nabízíme aktivity: kroužek Předškolák, 
Hravá angličtina a pohybově taneční.

Spolupracujeme se SVČ Mozaika, ZUŠ, 
ZŠ Masarykova a Na Lukách, CBM, městská 
knihovna, DD Polička, DPS Penzion, Plavecká 
škola, Gymnázium Polička.

Investiční akce – proběhla oprava fasády 
v Růžové uličce, zavedli jsme wifi do obou 
tříd, vybavili jsme MŠ robotickými hračkami, 
tablety pro děti a notebooky pro pedagogy. Za-
koupili jsme nové povlečení, jídelní soupravy 
pro děti.

Vytváříme dětem klidné a bezpečné prostře-
dí plné lásky, poznávání a jistoty.

Pohorská Ilona, pedagog

_ poličské školství
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MŠ Rozmarýnek Polička
�� Kapacita: 45 dětí, rozdělení dětí do dvou 

tříd dle věku
�� Kapacita jídelny: 120 obědů (dodáváme 

obědy do MŠ Palackého nám.)
�� Počet pedagogů 6: 4 učitelky, 1 školní 

asistent, 1 asistent pedagoga
�� Provozní zaměstnanci: hospodářka, 

školnice, 2 kuchařky
�� Nádstavbové aktivity pro předškoláky: 

Logopedická intervence, Předškoláček, 
Hravá angličtina, Veselé pískání na 
zobcovou flétnu.
�� Využívání nejnovějších forem výchovy 

a vzdělávání, nově využíván program 

Barevné kamínky na interaktivní tabuli, 
nová pedagogická diagnostika Isophi.

Uskutečněné aktivity ve 
školním roce 2021–22
�� Říjen – leden 2021 Hravá školička 

bruslení.
�� Únor – duben 2022 Plavecká škola.
�� Září 2021: Ukázka dravců na zahradě MŠ, 
Tvořivá dílna v SVČ Mozaika,
�� Nakoukni do historie – CBM.
�� Říjen 2021: Divadélko JO – JO – Paleč-

kova dobrodružství, Keramická dílna pro 
zaměstnance MŠ Rozmarýnek.

�� Listopad 2021: Poskládej 
střípky skla – CBM, Tvořivá 
dílna v SVČ Mozaika.
�� Prosinec 2021: Mikulášská 
nadílka v MŠ, zpívání u Vá-
nočního stromu na náměstí, 
Štědrý den v MŠ.
�� Leden 2022: Cvičení na 
trampolínkách.

�� Únor 2022: Divadélko Jo – Jo – Zvědavá 
pohádka, Karneval v MŠ – školička 
kouzel.
�� Březen 2022: Od květinky ke košilce 
– CBM, Jarní tvoření v SVČ Mozaika, 
Sférické kino, beseda s učitelkama ZŠ 
a rodiči budoucích prvňáčků, Dopravní 
hřiště.
�� Duben 2022: Focení dětí v MŠ, Jarní 

výstava – CBM, Tvořivá dílnička pro 
maminky v SVČ Mozaika, Čarodějnický 
rej v MŠ.
�� Květen 2022: Díváme se na přírodu 

z blízka – Městská knihovna, zápis dětí 
do MŠ, Besídka pro maminky, Besídka 
pro klienty penzionu v Poličce, Měření 
očí dětí metodou Plusoptisk, Divadélko 
U dvou sluncí, kino Dášenka – Tylův 
dům.
�� Červen 2022: Dopravní hřiště, výlet 

Pohádková vesnička Podlesí, Focení dětí, 
Návštěva Policejní stanice, Divadélko 
Jo – Jo – Dlouhý, Široký a Bystrozraký, 
Logopedická depistáž, Pasování na ško-
láky – zahrada MŠ, schůzka pro rodiče 
nově nastupujících dětí.

MŠ Čtyřlístek v roce 2022
Mateřská škola Čtyřlístek se po omezeních 

v pandemii konečně dočkala roku plného výletů, 
akcí a setkání. Starší děti v rámci Projektových 
dnů mimo školu navštívily: Zábavní centrum 
Eden v Bystřici nad Perštejnem, Hvězdárnu 
a planetárium v Hradci Králové a Záchrannou 
stanici Pasíčka. V rámci projektových dnů 
v MŠ se děti zúčastnily kurzů: Hra na drum-
beny, Zachraň kamaráda (první pomoc), Výlet 
do pravěku, Šikovné ručičky (truhlářská díl-
na). Vzdělávání dětí tvořily rozmanité činnosti 
ve školce, na školní zahradě nebo v přírodě. 
Potěšila nás výhra tělovýchovných pomůcek 
a vitamínů v Penny soutěži „Hýbeme se hez-
ky česky“. Spolupracovalo se s MAS Poličsko, 

kde jsme se aktivně zapojili 
do akce pro širokou veřejnost 

„Den zdraví a bezpečnosti“, zde 
proběhla interaktivní ukázka 
práce hasičů, záchranářů a Po-
licie ČR. Nezapomněli jsme 
ani na společné akce s rodiči. 
Oslava MDD v indiánském 
stylu proběhla ve spolupráci 
se ZUŠ Bystré. Prázdninová 
práce ve školce přinesla nové 
lino a malbu ve třídách. S nad-
šením a elánem vstupujeme do 
dalších dnů…

Zaměstnanci MŠ Čtyřlístek

_ poličské školství
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SVČ Mozaika Polička v roce 2022
Jsme volnočasová organizace pořádající 

kroužky, tábory, výukové programy pro ZŠ 
a MŠ, akce pro děti, mladé lidi i dospělé. Pro-
vozujeme také dopravní hřiště, kde probíhá 
dopravní výuka.

Akce
Pravidelně nepravidelné dění v Mozaice. 

Pořádáme dílničky, kurzy, přednášky a akce 
pro veřejnost. Ve všední dny jsme uspořáda-
li 44 akcí, které absolvovalo 1 291 účastníků. 
O víkendech 9 akcí, které si s námi užilo 9 865 
návštěvníků.

Zájmové kroužky
Konají se pravidelně jednou týdně. Přihlašo-

vání se vždy spouští poslední pondělí v měsíci 
srpnu na webu Mozaiky.

V loňském roce jsme otevřeli 72 zájmových 
kroužků, ve kterých bylo 850 účastníků.

Příměstské a pobytové tábory.
Přes den v Mozaice, večer domů do vlast-

ní postýlky. Tak vypadá u dětí velice oblíbený 
mozaikový “příměšťák”. Klasické tábory s pře-
spáním v chatkách, vodácké putovní tábory, tu-

ristický zájezd pro dospělé nebo týden u koní. 
Zábava a nezapomenutelné zážitky zaručeny. 
Na 15 táborech si s námi užilo léto 304 tábor-
níků. Nejmladšímu byly 3 roky a nejstaršímu 
78 let.

Pro školy a školky 
i vzdělávání pedagogů
Výukové programy určené mateřským a zá-

kladním školám. Projektové dny pro všechny 
věkové kategorie. Jednorázové vzdělávací ak-
tivity pro osobní růst.

V roce 2022 jsme uspořádali 50 dopoled-
ních výukových programů pro 1 905 dětí ze 
základních a mateřských škol.

Dopravní hřiště
Na DDH bylo odučeno při dopolední výuce 

ZŠ a MŠ 398 hodin. Možnosti navštívit odpo-
ledne dopravní hřiště využilo 1 536 účastníků.

_ poličské školství

Dětský domov Polička
Je to už více než rok co jsme se přestěhovali 

z původní adresy na A. Lidmilové do nového 
domu v lokalitě Bezručova. A tím začala další 
etapa života Dětského domova Polička ve zce-
la novém prostředí. Jak to tak bývá, na lepší 
si člověk rychle zvyká! Nyní jsme již všichni 
zabydlení a těšíme se z nového domu, který 

poskytuje v prvním patře samostatné zázemí 
pro management DD a v přízemí domov pro 
jednu rodinnou skupinu dětí. Ostatní děti u nás 
umístěné žijí v dalších dvou v bytech v Poličce 
a Pomezí. Velkou radost nám dělá krásná za-
hrada u nového domu s herními prvky, zelení 
i užitkovou zahrádkou, která slouží především 

k odpočinku dětí, ale také k získání dovedností 
při péči o ni.

Usilujeme o to, aby se děti v našem domově 
cítily „jako doma“ a zároveň jsme je připravili 
na přechod do pěstounské péče, biologické ro-
diny nebo na budoucí samostatný život.

M. Přiklopilová, ředitelka DD Polička

Broučkování

MŠ Luční Polička
Mateřská škola Luční Polička je rozdělena 

na čtyři oddělení a jedno odloučené pracovi-
ště Hegerova 427, kde se vzdělávají ve věkově 
smíšených třídách děti od 2 do 7 let.

Konečně pro nás přišla doba bez covidových 
omezení. Děti si toto období užily s pohádkami 
divadla Jo Jo, návštěvou CBM, vystoupení 
kouzelníka. Pohybové dovednosti si utužily 
na dopravním hřišti, v plaveckém bazénu, při 
bruslení na zimním stadionu a na trampolín-
kách pod záštitou SVČ Mozaiky.

Opět jsme mohli uspořádat besídky a dětský 
den pro děti, rodiče i sourozence. Náramně 

jsme si užili s dětmi výlety v okolí Poličky, jíz-
du vlakem, pěší túru, hry v přírodě.

Pro předškoláky si paní učitelky připravily 
rozloučení plné her, soutěží, hledání pokladu, 
opékání vuřtů. Největší radostí pro předškolá-
ky bylo pasování, které jsme mohli opět usku-
tečnit díky vstřícnosti pana ředitele a zaměst-
nanců Tylova domu.

V tomto školním roce jsme obohatili zahradu 
MŠ Luční o domeček pro děti.

Lenka Červená, DiS.
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Evangelický sbor v Poličce
V roce 2022 jsme se různými formami za-

pojili do pomoci jak ukrajinským uprchlíkům, 
tak potřebným přímo na Ukrajině. Téma války 
a míru se promítlo i do bohoslužeb; abychom 
v přílivu zpráv neotupěli, začali jsme se pra-
videlně scházet s bratry a sestrami z katolické 
církve k modlitbám za Ukrajinu.

Po tříleté pandemické přestávce jsme 
o prázdninách v kostele opět uspořádali pří-
městský Tábor s Američany. Početně byl sice 
menší než dříve, jsme však rádi, že se podařilo 
oživit dobrou tradici. Těšíme se na další pokra-
čování v roce 2023, tentokrát už v obvyklém 
počtu 100 účastníků.

Díky finanční podpoře měs-
ta Polička jsme uskutečnili 
ekologický projekt zasakování 
dešťové vody ze střechy koste-
la. V přilehlé zahradě tak bude 
zadržena voda, které dosud 
mizela v kanalizaci.

Děkujeme všem, kdo jakým-
koliv způsobem naši činnost 
podpořili.

Jiří Tengler, farář

_ poličské církve

Římskokatolická farnost Polička
Letošním rokem se naše farnost opět o něco 

více posunula k běžnému režimu, což s sebou 
nese i to, že výjimečné akce byly o poznání 
skromnější než v loňském roce oslav. Zároveň 
se však z této uvolňující všednosti velmi radu-
jeme. 

Kostel svatého Jakuba sice zvenčí i uvnitř 
stále ještě září novotou, ale současně je již 
naplno prodchnut liturgickým životem. Je opět 
tím, čím byl zamýšlen v době svého vzniku a co 
je účelem všech kostelů světa. Slouží k oslavě 
Boha, je místem společného prožívání událostí 
radostných i bolestných. Znovu zde tedy křtí-
me, oddáváme i vyprovázíme na věčnost. 

V květnu jsme zde s dvaceti dětmi naší far-
nosti oslavili nadmíru významnou událost je-
jich prvního svatého přijímání. 

Svou premiéru si v něm odbyl intenzivní 
prázdninový program, kdy se zde bylo možné 
každý den občerstvit modlitbou, duchovním 
slovem či varhanním koncertem. 

V dušičkovém oktávu si neoddychly ani var-
hany hřbitovního svatomichalského kostela, 
denně je rozeznívaly prsty mistrů varhaníků, 
kteří za tímto mimořádným nástrojem jezdí 
stále v hojném počtu a nutno podotknout, že 
často i z mnohakilometrových destinací. 

A protože se neustále pokoušíme objevo-
vat nové způsoby, jak umen-
šit vzdálenost mezi farností 
a tzv. „lidmi nekostelovými“, 
s blížícím se koncem roku 
jsme po dvouleté pauze začali 
plánovat lednový Živý betlém. 
Přípravy provázelo napětí, zda 
se na tradici podaří navázat 
a zda bude akce přijata veřej-
ností tak, jak bychom si přáli. 

A jak to dopadlo? V době, kdy držíte v ruce 
tuto Ročenku, už víte. Kéž se nám podařilo ale-
spoň trochu Vás potěšit…

Eva Vymětalová

Velikonoce

Modlitba za Ukrajinu
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Dům s pečovatelskou službou „Penzion“ Polička
Penzion v roce 2022 oslavil jubileum. Jeho 

80 „bytů zvláštního určení“ slouží seniorům 
a lidem s handicapem už 25 let. Obyvatelé 
zde žijí v nájmu s výhodou bezbariérovosti 
a blízkosti služeb. V přízemí budovy sídlí pe-
čovatelská služba pro Poličku a okolí a kuchyň 
s jídelnou pro veřejnost, potravinový kiosek, 
kadeřnice, nehtové studio a zázemí pro vol-
nočasové aktivity seniorů. Služby si mohou 
objednat obyvatelé Penzionu i kterýkoliv jiný 
zájemce.

V roce 2022 Penzion obývalo 91 nájemníků. 
Pečovatelskou službu využívalo 69 obyvatel 
Penzionu a 52 občanů Poličky, Jedlové, Ka-
mence, Květné, Oldřiše a Pomezí. Kuchyň za 
rok vydala 77 735 obědů z toho 10 034 pro kli-
enty pečovatelské služby. 

Pečovatelské služby byly poskytovány te-
rénní i ambulantní formou v pracovní dny od 

7:00 do 19:00 hodin dvanácti pečovatelkami, 
které za rok pro klienty vykonaly 12 705 hodin 
přímé práce.

Volnočasových aktivit se účastnili místní 
i hosté. Velmi populární Univerzitu třetího věku 
absolvovalo 72 posluchačů. 

Senioři podnikli čtyři výlety, zazpívali si 
na 22 hudebních akcích, docházeli cvičit na 
židlích, jógu nebo se učit německy, trénovali 
paměť, tvořili ve výtvarné dílně nebo se bavili 
na literárních kavárničkách či při společném 
grilování a také při setkáních s dětmi z MŠ 
a SZŠ.

Penzion není pobytovým sociálním zaří-
zením, v němž je zajišťována celodenní péče. 
Pečovatelky nemohou převzít odpovědnost za 
obyvatele v případě zhoršení jeho zdravotního 
stavu, ale dokážou při spolupráci rodiny velmi 
účinně pomáhat k tomu, aby stárnoucí člověk 

mohl v Penzionu bydlet, dokud to jeho alespoň 
přiměřená samostatnost, která je pro bydlení 
zde podmínkou, dovoluje.

Ing., Bc. Štěpánka Dvořáková

T.E.S., s. r. o.
Rok 2022 byl v městské obchodní společ-

nosti naplněn širokým spektrem prací jak pro 
město Poličku, tak pro soukromé zákazníky. 
Činnost společnosti byla zásadně ovlivněna 
nebývalým růstem cen energií, pohonných 
hmot, materiálů a služeb. Přes abnormální 
růst spotřebitelských cen zůstala společnost 
T.E.S., s. r. o. v průběhu roku 2022 ekonomicky 
i personálně stabilizovaná.

A nyní již k činnosti jednotlivých středisek 
společnosti:

Teplárenství: V rámci minimalizace ceny 
tepelné energie jsme odložili všechny čin-
nosti, které bylo možné posunout do dalšího 
roku, v kotelnách jsme prováděli pouze běž-
nou údržbu a opravy. Do testovacího provozu 
jsme uvedli systém pro dálkový odečet spotřeb 
energií. Po jeho uvedení do běžného provozu 
budou moci spotřebitelé sledovat denní odbě-
ry tepelné energie, případně studené a teplé 
vody.

Technické služby: V roce 2022 jsme dokon-
čili revitalizace dílen a garáží, při které byl 
kompletně opraven interiér i exteriér budovy 
a její okolí. Zaměstnanci střediska technic-

kých služeb společnosti T.E.S., s. r. o. tak nyní 
pracují v moderních pracovních prostorech. 
Rekonstrukce dílen byla hrazena z vlastních 
prostředků společnosti a byla spolufinanco-
vána z Operačního programu životní prostředí.

Bytová správa: T.E.S., s. r. o. je největ-
ším správcem bytového fondu v Poličce, 
k 31. 12. 2022 spravoval 1117 bytových a ne-
bytových jednotek.

Plavecký bazén: V roce 2022 navštívilo 
plavecký bazén při veřejném plavání celkem 
16 245 osob. Bazén byl otevřený v období od 
1. ledna 2022 do 31. prosince 2022. Hloubka 
bazénu je 3,90 m, a tak byl využíván k výcviku 
potápěči ze širokého okolí. Bazén byl prona-
jímán plaveckým klubům, sportovním klubům 
a školním sportovním kroužkům.

Plavecká škola: Zajišťovala v dopoledních 
hodinách plaveckou výuku pro žáky ZŠ I. a II. 
stupně a pro děti z poličských, ale i okolních 
mateřských škol.

Kurzy: V období od 10. ledna 2022 do 
31. května 2022 a 5. září do 14. prosince 2022 
probíhaly odpolední kurzy Plavání hrou rozdě-
lené dle věkových kategorií a Plavání rodičů 
s dětmi od 3 let.

Sauna: Provoz sauny probíhal od 2. led-
na 2022 do 31. května 2022 a od 29. září do 
30. prosince 2022. V roce 2022 navštívilo sau-
nu 2 860 osob.

Koupaliště: V roce 2022 jsme mohli areál 
koupaliště díky absenci festivalu Rockoupání 
otevřít již 17. června 2022. Koupaliště navští-
vilo 16 161 osob, což je o 5 374 osob více než 
v roce 2021.

Zimní stadion: V roce 2022 byl provoz zimní-
ho stadionu zahájen 1. ledna 2022 a ukončen 
20. března 2022 a na podzim byl otevřen od 
6. září 2022 do 31. prosince 2022. V průběhu 
roku bylo do půjčovny bruslí dokoupeno cel-
kem 14 párů nových bruslí a pro větší bezpeč-
nost návštěvníků byl zakoupen defibrilátor.

Aktuální informace z T.E.S., s. r. o. najdete 
na našich webových stránkách www.tespo-
licka.cz. Děkujeme Vám za projevenou přízeň 
v roce 2022 a těšíme se na spolupráci v roce 
2023.

Za T.E.S., s. r. o.
Ing. Cobe Ivanovski,  

Miloš Grubhoffer, Jiří Valiček

Poupata, 20. výročí 



36

_ poličské organizace

Běh naděje 2022
Běh naděje jsme v roce 2022 uspořádali 

za deštivého počasí v neděli 11. září. Počtem 
zaregistrovaných jsme překonali oba covido-
vé roky (81 účastníků v roce 2020, 75 účast-
níků v roce 2021).

Promluvil jsem k Vám jako hlavní pořada-
tel Běhu naděje již popatnácté. Začínal jsem 
v roce 2004 ještě s Během Terryho Foxe, 

na jehož odkaz navazujeme dodnes. Děkuji 
skvělým pořadatelům, hostům, sponzorům, 
návštěvníkům a panu starostovi Jaroslavu 
Martinů. Bez Vás by se tato akce neuskuteč-
nila.

Tento rok jsem naše město zapsal „zlatým 
písmem“ mezi deset pořadatelských míst 
v celé České republice. BN se pomalu stá-

vá tradicí města. V 10:30 
byla v kostele sv. Jakuba 
slavena mše svatá za po-
řadatele Běhu naděje v Po-
ličce a jeho živé a zemřelé 
účastníky. Půl hodiny po 
poledni začala na Palacké-
ho náměstí registrace. Po 
dvouleté pauze byla opět 
vyhlášena sbírka na podpo-
ru výzkumu rakoviny a ka-
ždý si mohl za příspěvek 
zakoupit něco z naší bohaté 
nabídky. K dispozici byla 

trička, kšiltovky, pohledy, propisovací tužky, 
připínací loga a mnoho dalších drobností. 
Tento rok byl pro nás mimořádný, protože 
akci doprovázel živý zpěv mého kamaráda 
Martina Kováře. Okolo 14. hodiny k nám pro-
mluvil pan Jaroslav Martinů, starosta města. 
Po něm se ujala slova paní Marie Jílková, 
naše rodačka a v současné době poslankyně 
Parlamentu ČR. Zaregistrovalo se 84 účast-
níků. Vybráno bylo 9 149 Kč. Peníze jsme 
odeslali na účet firmy Levity, která je předá 
do nemocnice Motol v Praze. Trať vedla skoro 
shodně jako v minulých letech. V cíli byl kaž-
dý obdarován plastovým modrým náramkem 
s logem BN a diplomem. Nechyběla tradiční 
tombola, letos poprvé kvůli dešti v prosto-
rách radnice. Po běžeckém či jezdeckém 
výkonu zpříjemnil čekání na slosování tvaro-
hový koláč a limonáda nebo čaj.

Rádi se s Vámi setkáme i v tomto roce 
25. června 2023.

Miloslav Zezula

Oblastní charita Polička
V roce 2022 oslavila naše Oblastní charita 

Polička 30 let existence. Celou dobu jsme po-
dávali pomocnou ruku těm, kteří si sami ne-
poradí kvůli nemoci, stáří, hendikepu, dluhové 
pasti či sociální nouzi, bez ohledu na nábožen-
ství, rasu, národnost nebo státní či politickou 
příslušnost. Respekt ke každému člověku je 
naší základní hodnotou.

Jak jsme prožili rok 2022?
Na konci února začala válka na Ukrajině 

a Charita se rychle zapojila do pomoci uprch-
líkům. Pomáhali jsme celý rok s integračními 
aktivitami. Naše potlachy, výlety, akce pro 
Ukrajince i veřejnost vedly k vzájemnému po-
znání i lepšímu porozumění.

Na začátku dubna jsme otevřeli celookresní 
službu Centrum duševního zdraví ve Svitavách 
pro lidi s vážným duševním onemocněním. 
Druhou celookresní službou je Domácí hospic 
sv. Michaela. V roce 2022 poskytl péči více 

jak 100 pacientům (dospělým 
i dětským) v závěru života. 
Otevřeli jsme i Ambulanci pa-
liativní medicíny.

Mezi naše stálice patří 
Charitní pečovatelská služba 
i Osobní asistence, Otevře-
né dveře pro lidi s duševním 
onemocněním i Domácí zdra-
votní péče. Pomáháme radami 
v Občanské poradně i lidem 
bez domova v Nízkoprahovém 
denním centru. Provozujeme 
2 služby pro lidi s mentálním 
postižením, jejich výrobky Vás 
potěší v obchodě Fimfárum. Služba Šance pro 
rodinu dává šanci každé rodině v obtížné ži-
votní situaci a Centrum náhradní rodinné péče 
podporuje pěstouny. Nedílnou součástí našich 
služeb je i Půjčovna pomůcek.

Znáte naše heslo „Daruj kousek sebe“? To 
je heslo našich dobrovolníků. Pokud se chcete 
zapojit, Dobrovolnické centrum je tu právě pro 
Vás. Děkujeme za Vaši přízeň i podporu.

RNDr. Eva Skalníková, ředitelka
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Příjmy (v tis. Kč)
Daně sdílené a výlučné 188 686,70
Správní a místní poplatky (za 
odpady, cestovní doklady, daň 
z hazardních her aj.)

29 873,50

Dotace běžné a kapitálové 54 286,10
Lesní hospodářství 173 637,10

Školství (odvody odpisů 
příspěvkových org., ostatní příj.)

2 891,90

Kultura a sport (odvody odpisů 
příspěvkových organizací)

1 810,50

Pronájmy bytů, prostor sloužících 
k podnikání, pozemků, kanalizace

29 929,40

Prodeje pozemků, splátky bytů 
a ostatní prodeje majetku

1 611,90

Ostatní příjmy (třídění 
odpadového materiálu, parkovné, 
pokuty, úroky u účtů aj.)

15 452,60

Financování (příjmy ročního 
rozpočtu jsou vyšší než výdaje)

-38 395,10

Celkem příjmy a financování 459 784,60

Výdaje (v tis. Kč)
Životní prostředí a vodní 
hospodářství

54 260,10

Svoz komunálního odpadu, opravy 
kontejnerů a plochy pod kontejnery

8 700,10

Rekonstrukce dešťové zdrže ČOV 
Polička a zvýšení hydraulické 
kapacity ČOV 

24 787,30

Opravy kanalizace a ČOV 8 463,60
Péče o vzhled obcí a veřej. zeleň 2 084,20
Parky v lokalitě Bezručova 
(zahradní úpravy a herní prvky)

8 790,10

Lesopark Liboháj 86,10
Ostatní výdaje (úložiště zeminy, 
skládka Široký Důl, číštění 
a monitoring kanalizace, odchyt 
toulavých zvířat, monitoring 
podzem. a povrch. vod aj.)

1 348,70

Lesní hospodářství 69 226,00
Výdaje spojené s činností 18 213,20
Služby související s těžbou dřeva 44 873,80
Opravy cest a meliorace 3 946,00
Zázemí pro výrobu štíp. dřeva 106,90
Ostatní výdaje 2 086,10
Cestovní ruch a zahraniční 
spolupráce

1 499,10

Příspěvek na činnost IC 807,70
Členské příspěvky svazkům obcí 426,20
Zahraniční spolupráce a ostatní 
výdaje 

265,20

Školství 42 452,10
Mateřské školy 8 709,10
Základní školy a školní jídelny 28 973,40
SVČ Mozaika Polička 3 199,20
ZUŠ B. Martinů Polička 1 032,00
Ostatní výdaje 538,40
Kultura a sport 50 853,70
Městská knihovna Polička 7 183,00
Tylův dům 9 366,00

Městské muzeum a galerie Polička 6 747,00
Divadelní spolek Tyl 1 190,00
Hrad Svojanov 2 383,00
T.E.S., s.r.o. Sportovní služby 12 947,50
Jitřenka a Ročenka 1 232,40
Radnice (restaurování výmalby, 
rekonstrukce fasády a prov. výdaje)

6 513,40

Městské hradby a jejich osvětlení 2 818,80
Ostatní výdaje (opravy ostatních 
památek aj.)

472,60

Činnost městského úřadu 55 980,90
Výdaje spojené s činností 51 619,50
Místní zastupitelské orgány 4 361,40
Městská policie 2 569,20
Výdaje spojené s činností 2 321,80
Rozšíření kamerového systému 247,40
Sociální věci 15 462,50
DPS "Penzion" Polička 13 652,90
Pěstounská péče 344,30
Provoz ubytovny pro bezdomovce 720,20
Ostatní výdaje (příspěvek svazku 
obcí AZASS aj.)

745,10

Bydlení a místní hospodářství 27 023,40
Údržba  a správa bytového fondu 1 615,50
Prostory sloužící k podnikání, 
veřejné WC, parkovací automaty

1 112,90

Výkup budovy a pozemku 
Dětského domova, budovy 
v Modřeci

6 127,20

Opravy a rekonstrukce majetku ve 
vlastnictví města

1 154,10

Výkupy pozemků a výdaje s nimi 
související

17 013,70

Komunikace a investiční výstavba 66 900,80
Čistota města a údržba komunikací 6 974,00
Provoz a opravy veřejného 
osvětlení, nové osvětlení

3 700,50

Správa hřbitovů a likvid. odpadů 4 122,50
Udržování veřejné zeleně 5 999,80

Opravy a rekonstrukce komunikací, 
chodníků a parkovišť

10 073,50

Rekonstrukce ulice Eimova 
a Nádražní (včetně kanalizace)

8 821,20

Revitalizace náměstí B. Martinů 
a pod kostelem sv. Jakuba

1 616,20

Dětský domov (projekt pro 
provedení stavby)

2 679,60

Rekon. budovy v Lezníku čp. 68 4 367,40
Rekon. komunikací a chodníků 
ul. P. Jilemnického a Smetanova

8 041,50

Projekt technické a dopravní 
infrastruktury lokality pro bydlení 
Jih I. Polička

1 415,50

Dláždění komunikace na hřbitově 
Sv. Michaela

5 627,40

Ostatní opravy a investice (dětská 
hřiště, plavecký bazén, energetická 
koncepce města aj.)

3 461,70

Ostatní opravy a investice (dětská 
hřiště, plavecký bazén, přípravné 
práce na pozemkové úpravy aj.)

8 020,00

Ostatní výdaje 71 354,80
Sbory dobrovolných hasičů, 
krizové řízení 

1 299,00

Osadní výbory 2 932,60
Veřejně prospěšné práce 
a dobrovolnická činnost

1 471,80

Dotace neziskovým organizacím 8 863,90
Daň z příjmů právnických osob 
za obce

20 276,00

Daň z přidané hodnoty a daň 
z nemovitosti

30 443,70

Ostatní výdaje (městská doprava, 
dopr značení, úroky z úvěrů aj.)

6 067,80

Financování (splátky jistin úvěrů) 2 202,00

Celkem výdaje a financování 459 784,60
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Česká inspirace 2022
Veletrhy 

Velkou prezentaci měla 
Česká inspirace na těchto 
veletrzích:

�� Veletrh Dovolená v Ostravě (11.–12. 3. 
2022)
�� Holiday World Praha (18.–20. 3. 2022)
�� Euroregiontour Jablonec nad Nisou – 

s ČDU (1.–2. 4. 2022)
�� Jarní Flóra Olomouc – s ČDU (21.–24. 4. 

2022)
�� ITEP Plzeň (15.–17. 9. 2022)

Tisk
�� dotisknuty Inspirační víkendy v němčině 
– 10 tisíc kusů  

�� Inspirace pro rodiny s dětmi
�� Newsletter –i s pozvánkami na akce, 

v tuto chvíli cca 5.300 odběratelů  

Reklamní kampaň zaměřená na 
nalákání turistů do našich měst
�� PRINT: Sedmička – 1/1, 30. 6. 2022; 

Lidé a Země – 1/1, 13. 7. 2022; Tim, jarní 
a zimní číslo, celostrana – zdarma 
�� Rádio: Rádio COUNTRY – pokrytí celá 
ČR – 28 spotů, od 13. 6. do 30. 6. 2022 

Pokračovali jsme v nekonečné soutěži Čes-
ká inspirace – města plná života. Facebooková 
skupina „Česká inspirace –města plná života“: 
aktuálně 388 členů.

Díky městu Hradec Králové jsme mohli opět 
využít 20 svítících CLV panelů – Česká inspi-
race platí pouze výrobu. V období červenec – 
srpen bylo po 5 bannerech v těchto městech: 
Hradec Králové, České Budějovice, Brno a Li-
berec

Výloha v Husově ulici v Praze
Prezentace měst České inspirace a památek 

UNESCO ve výloze v Husově ulici v Praze se 
osvědčila. Kromě informací o členských měs-
tech je zde pravidelně obnovován kalendář akcí. 

Královská věnná města 2022
Webové stránky 
www.vennamesta.cz
�� od 1. 1. do 30. 4. 2022 

probíhala soutěž pro zvýše-
ní návštěvnosti webu, téma 

„Mohlo se stát ve věnných městech?“
�� od 1. 6. do 30. 9. 2022 probíhala soutěž 

motivující k fyzické návštěvě měst – „Na-
vštivte královská věnná města“

Volnočasový magazín Za zážitky 
do věnných měst 2022
�� formát A4, 20 stran
�� náklad 10.000 ks
�� magazín je zaměřený na rodiny s dětmi 

a cykloturistiku, obsahuje pozvánky na 
akce
�� mapa s cyklotrasami, soutěž, propagace 

turistických vizitek

Outdoor propagace:
�� CLV plakáty
�� 20 ks, umístění Hradec Králové, Trutnov, 

Liberec, Olomouc, Kolín
�� období květen – červen 2022
�� Billboardy
�� 10 ks, umístění Hradec Králové, Liberec, 

Olomouc, Kolín
�� období červen 2022

�� barterová spolupráce města Hradec 
Králové a společnosti euroAWK

Ocenění cyklosetu Na kole po 
královských věnných městech
Na soutěži TURIST PROPAG 2022 odbor-

ná porota ocenila 2. místem v kategorii mapy 
měst a regionů soubor cyklomap královských 
věnných měst. Celkem se posuzovalo na 300 
přihlášených materiálů od 98 subjektů.

21. výtvarný salon 
královských věnných měst
�� 26. 4. – 15. 5. 2021
�� Chrudim, výstavní síň Divadla Karla 

Pippicha
�� téma: voda v královských věnných 

městech
�� výstava výtvarných prací žáků deseti ZUŠ 

královských věnných měst

Prezentace pro 
slovenské novináře
�� Český dům v Bratislavě dne 9. 6. 2022
�� ve spolupráci se slovenským zastoupe-

ním CzechTourism
�� účast českého velvyslance Tomáše Tu-

hého a ředitelky Českého centra Moniky 
Koblerové

�� účast 29 novinářů a zástupců cestovních 
kanceláří
�� proběhla tisková zpráva, města poskytla 

drobný catering ve formě regionálních 
produktů, dárkovou tašku s reklamními 
předměty, ceny do losování ve formě 
voucheru na ubytování na 3 noci pro 
2 osoby ve věnných městech (Dvůr Krá-
lové nad Labem, Hradec Králové, Polička) 
a balíček regionálních produktů

Propagace v médiích
�� časopis Turista vydávaný Klubem 

českých turistů – č. 7/2022 (1 stra-
na – celostránková grafika), 8–9/2022 
(4 strany)
�� propagace PR článkem na portálu www.

turistika.cz v období 19.–26. 7. 2022 
(počet oslovených lidí cca 4.000)
�� propagace PR článkem na por-

tálu www.woman.sk (v období 
10. 10. – 10. 11. 2022)
�� soutěžní kampaň na portálu www.vivase-

nior.sk v období 15. 10. – 15. 11. 2022

Kapesní kalendáříky 2023
�� náklad 2.000 ks/město
�� distribuce informační centra a sběratelé
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Hrad Svojanov v roce 2022
Hrad byl otevřen od 5. března do 18. prosin-

ce. Jeho prostory si prohlédlo 60 153 návštěv-
níků, což je o 7 007 více než v roce předchozím. 
Proběhlo 14 svatebních obřadů a v hradním 
penzionu bylo ubytováno 910 osob.

Během sezóny se konala řada kulturních 
programů, mimo jiné Jarní slavnosti, Hrad-
ní jarmark, Pohádkový Svojanov, Královské 
slavnosti, Dny útrpného práva, Divadelní pouť, 
Třicetiletá válka a mnohé další. Úspěšný byl 
pořad „Popelka na Cibulce“ v rámci Divadelní 
pouti, v němž účinkovali Eva Hrušková a Aleš 
Cibulka. 

Velkou oblibu zaznamenaly Dny dobové ku-
chyně, které se konaly třikrát, a v rámci nichž 
mohli návštěvníci ochutnat pokrmy, připrave-

né podle starých receptů pří-
mo v historické hradní kuchyni.

V hradních konírnách byla 
instalována multimediální vý-
stava „Rudolf II. – král a císař“, 
která byla připravena u příleži-
tosti výročí 470 let od narození 
a 410 let od úmrtí tohoto na-
šeho významného panovníka. 
V druhé části koníren proběhla 
výstava „Století Karla Otče-
náška“ mapující životní osudy 
oblíbeného královéhradec-
kého biskupa a arcibiskupa. 
Empírové pokoje hradu dopl-
ňovala výstava dobových kor-

zetů a dalších doplňků dámské 
módy z období let 1800–1917.

23. června na hradě proběhl 
celostátní seminář „Památky 
pro každého“. V jeho rámci 
byl prezentován prohlídkový 
systém pro zdravotně znevý-
hodněné návštěvníky, který na 
Svojanově funguje několik let 
a v rámci republiky je dosud 
ojedinělý.

V podzimních měsících byla 
realizována stavební úprava 
hlavního nádvoří hradu. Byla 
sanována a dostavěna opěrná 

zeď u vstupní brány. Vyrovnáním terénu nad ní 
došlo k vytvoření terasy, která se stala místem 
pro postavení nového pódia. Toto nově poří-
zené pódium je rozebíratelné a bude moci být 
postaveno samostatně vždy na každou akci.

V předhradí byl vybudován nový apartmán 
sloužící pro rekreační pobyty návštěvníků. 
K jeho zprovoznění dojde v roce 2023.

Na Svojanově byl natáčen dokument České 
televize z cyklu „Náš venkov“, hrad se také ob-
jevil dvakrát v hlavním zpravodajství TV Nova 
a nesčetněkrát v rozhlasovém vysílání a v den-
ním tisku.

Miloš Dempír
Pohádkový Svojanov
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Nové nabíječky na elektrokola v Kraji Smetany a Martinů
Svazek obcí Kraj Smetany a Martinů byl 

v roce 2022 úspěšný se žádostí o dotaci 
na pořízení nabíjecích stanic na elektrokola. 
Realizací projektu v rámci dotace Podpora 
budování infrastruktury cestovního ruchu 
v Pardubickém kraji svazek vybavil region 
novými nabíjecími stanicemi pro elektroko-
la, které jsou v současné době velmi žádané. 
Nové vybavení pro cyklisty zlepšuje infra-
strukturu cestovního ruchu v oblasti a také 
zlepšuje podmínky pro rekreační a sportovní 

vyžití, zároveň dělá tento region atraktivnější 
pro návštěvníky. 

Díky projektu tak bylo pořízeno: Power-
box ONE nabíjecí stanice pro 6 elektrokol 
+ 8 nabíjecích kabelů pro obce Borová, Bys-
tré a Dolní Újezd. 2 kusy – solární nabíjecí 
stanice pro elektrokola MINI SPOT včetně 
svítidla, kompresoru a kamery – pro obec 
Sebranice. 

Dotace byla ve výši téměř 200 tis. Kč, cel-
kové náklady více než 300 tis. Kč.

Díky této úspěšné dotaci a velkému zájmu 
podal svazek žádost o dotaci na pořízení 
solárních nabíjecích stanic pro elektrokola 
i pro rok 2023, tentokrát pro obce Jedlová, 
Lubná, Květná a Sebranice. Stejnou žádost 
podal i další regionální svazek – Mikroregi-
on Poličsko, pokud dotace vyjde, tak budou 
nabíječky umístěny v obcích Bystré, Pomezí, 
Rohozná, Stašov, Korouhev a Široký Důl.

Ing. Naděžda Šauerová, ředitelka 
svazku Kraj Smetany a Martinů

Nová úprava hradního nádvoří



_ poličský cestovní ruch

Autory článků jsou ředitelé a zaměstnanci městských organizací, zástupci spolků, sportovních oddílů a zaměstnanci města Poličky.
Vydalo: město Polička, Palackého nám. 160, 572 01 Polička | Zpracovala: Ing. Naděžda Šauerová
Grafická úprava obálky: REK plus s.r.o. | Tisk, grafické zpracování a sazba: Tiskárna Polička s.r.o. 

© 2023

Informace z Informačního centra Polička
Stojíme na prahu roku 2023 a s železnou 

pravidelností přicházejí pracovníci z poličské-
ho Informačního centra (IC) s tradičním ročním 
hlášením a hodnocením uplynulé sezóny. Vý-
čet úspěchů za uplynulou sezónu bude velmi 
podobný tomu, který jste zde četli přesně před 
rokem. 

V již pravidelné soutěži o nejoblíbenější IC 
roku 2022 v rámci Pardubického kraje, bra-
lo naše IC sympatický „bronz“, tedy krásné 
3. místo (připomenu, že toto místo je nám 

„souzeno“ a stejný kov jsme brali i v roce 2021). 
Na pořádání soutěže se tradičně spolupodíle-
la Asociace turistických informačních center 
České republiky (A.T.I.C.) a časopis KAM po 
Česku. Tento turistický magazín, přinášející 
tipy na výlety, je k dispozici rovněž v našem IC.

Návštěvnost v IC nám meziročně významně 
vzrostla a to o 9 448 návštěvníků. Hlavní roli 
spatřujeme v tom, že konstantně roste zájem 
o cestování v tuzemsku a druhým, neméně vý-
znamným podílníkem na tomto růstu, byli noví 
ukrajinští spoluobčané, kteří služeb IC hojně 
využívají. 

Počet návštěvníků v roce 2022 byl 27 842, 
pro příměr uvádíme číslo 18 394 návštěvníků 
z roku 2021. Návštěvnost v IC zaznamenává 
elektronické počítadlo.

Dne 6. 9. 2022 se podařilo zrealizovat auto-
busový zájezd pro seniory, kdy naše první za-
stávka proběhla v lázeňském městečku Velké 

Losiny – jedno z nejvíce navštěvovaných míst 
jesenického podhůří, kde dodnes funguje vel-
kolosinská ruční papírna. Po prohlídce jsme 
se na oběd přesunuli do nedaleké obce Kouty 
nad Desnou a odtud se pak s průvodcem ČEZu 
vydali na prohlídku přečerpávací vodní elek-
trárny Dlouhé stráně. Po prohlídce elektrárny 
následovala návštěva podzemí části a nakonec 
jsme vyjeli na horní nádrž s dechberoucím 
výhledem. Počasí vyšlo přímo „objednávkově“ 
a několik odvážlivců se pak na dolní parkoviš-
tě dopravilo sjezdem na zapůjčené koloběžce 
(nejdelší sjezd v ČR, lehce přesahuje délku 
17 km). Při cestě nazpět nechyběla krátká za-
stávka v Lošticích v podnikové prodejně Olo-
mouckých tvarůžků. Dle reakcí, ohlasů a zájmu 
účastníků o další obdobnou akci se dá považo-
vat tento výlet za velmi vydařený.

Nadále se snažíme rozšiřovat nabídku vstu-
penek a jízdenek v našem „Vstupenkovém 
centru“, kde nabízíme vstupenky nejen na 
akce Tylova domu, ale také na celorepublikové 
kulturní, sportovní i ostatní akce ze vstupenko-
vých portálů, jako je Ticketstream, Ticketportal, 
Ticketlive, Ticketmaster nebo Colosseum Tic-
ket. Také u nás můžete zakoupit vstupenky i na 
akce pořádané v okolních městech a obcích. 
Najdete u nás největší nabídku vstupenek na 
jednom místě.

Prodáváme jízdenky REGIOJET a FLIXBUS – 
na vnitrostátní i mezinárodní linky.

„Směnárna bez poplatků“ – můžete nakoupit 
i prodat většinu obvyklých měn, a navíc v dob-
rém kurzu, a hlavně bez poplatků.

Do nabídky zařazujeme neustále nové pro-
pagační materiály a upomínkové předměty. 
K tradičním „oplatkům z Poličky“ a taškám 
SÍŤOVKÁM s logem města jsme nově přidali 
dřevěné magnetky Amadea. Rozšiřujeme také 
nabídku pohlednic, vizitek, magnetek a dalších 
drobných reklamních předmětů. 

Nabízíme i rakouské dálniční známky pro 
osobní vozidla. V nabídce jsou rovněž kni-
hy Svatý Jakub (historie poličského kostela) 
a dalším titulem je Svojanov (hradní historie). 
Knižní novinkou je pak Balda od Jiřího Bureše. 
Snažíme se především propagovat služby a vý-
robky regionálních výrobců i autorů různých 
knih a publikací.

Naší prioritní povinností (milou povinností) 
je poskytování turistických informací místním 
občanům a návštěvníkům Poličky a propagace 
a zviditelňování města. Proto se také pravidel-
ně účastníme všech velkých celorepublikových 
i regionálních cestovních workshopů a veletr-
hů. Závěrem je třeba říci, že Polička je mezi 
lidmi dobře známá a oblíbená a ohlasy jsou 
v drtivé většině velmi kladné. A to nás na naší 
práci těší!

Kolektiv Informačního centra – Romana Ku-
čerová, Ondřej Král, Libor Jelínek, Petr Cacek

www.ic.policka.org


